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Finale tekmovanja za jugoslovanski nogometni pokal ni prineslo odločitve

Kljub srditi borbi neodločen rezultat
STADION: Partizana. Gledal, 

cev: 60.000.
SODNIK: major Marjan Ma-

tančič.
CRVENA ZVEZDA: Mrkušič, 

Tadič Zvekanovič, Palfi, Djur- 
djevič, Djajič, Ognjanov Mitič, 
Tofnaievič, Zlatkovič, Vukosav). 
ljevič

DINAMO: Stinčič, Deiič, Crn. 
kovic, Pukšec, Horvat, Cizarič, 
Režek, Senčar), WolIl, Čajkov
ski II., Strnad.

STRELCI: Woin za Dinamo v 
27. minuti, Ognjanov za Crveno 
zvezdo v 77. minuti.

jCrvena zvezda : Dinamo 
I s t (Osi)

BEOGRAD, 24. dec. Ali ste kdaj 
gledali rokoborsko tekmo in to roko
borcev, od katerih so eni tehnično 
boljši, drugi pa bolj borbeni in ži
lavi. Eni in drugi se borijo za zmago, 
pa vendar ne gre_ Vedno padajo na 
bok in ne na hrbet.

Tako približno je izgledaia finalna 
tekma za pokal maršal^ Tita. Ena in 
druga ekipa sta imeli svoj polčas, ko 
Sta igrali z vetrom in proti.

potem je prišel podaljšek 2x15 mi
nut. Vsak trenutek je bilo pričako
vati gola, toda obramba Dinama je 
hrabro vzdržala. Uporno in žilavo so 
se borili za vsako žogo, enakovredno 
do 20. minute igre, ki je bila velika 
borba dveh velikih nasprotnikov^ V 
tej tekmi so igrali do poslednjih moči, 
a končne odločitve vendar ni bilo. Ko 
So gledalci zapuščali igrišče, so imeli 
občutek, da so bili priče velikemu na. 
stopu.

Tekma je bila lepa samo v posa
meznih trenutkih, to pa zaradi moč
nega vetra, obenem pa tudi nekoliko 
zaradi nervoznosti igralcev. Toliko 
bolj Pa je bila zato razburljiva in 
dramatična, saj je stadion od časa do 
časa kar grmel od navdušenja, dočim 
je na trenutke vladala grobna tišina.

Razburljivi trenutki
Težko bi jih našteli. Treba je, da 

malo pobrskamo po spominu.
Zelo razburljiv trenutek smo doži

veli v začetku. Tadič je zrušil Str
nada — prosti strel in kot. Veter 
zanese žogo, ki leti proti levemu gor
njemu kotu vrat. Vsi so jo že videli 
v mreži, ko nenadoma neka glava žo
go odbije v kot. Zvekanovič je rešil 
siguren gol.

Približeval se je konec regularnega 
časa. Pred golom Dinama je gneča. 
Žoga je v kazenskem prostorui in pride 
do Vukosavljeviča, ki iz razdalje o 
do 6 metrov iz kota strelja naravnost 
v Stinčiča.

V prvem podaljšku Palfi vzame 
žogo v kazenskem prostoru Zvezde in 
jo vodi po vsem terenu, mimo vseh 
preprek, ki se jim dobro izmika, nato 
pa poda Ognjanovu in ta ostro strelja 
na vrata, vendar y prečko v desni 
gornji kot

Kako so padali goli
Napad Dinama. Gneča pred golom 

Crvene zvezde. Wolfl je za trenutek

Dvigalci uteži »Krtina« 
so Dunajčanom vrnili 

obisk
Letošnje poletje je organiziral SŠD 

Krim tekmovanje med svojimi dvi
galci uteži in avstrijskimi gosti kluba 
Schwarz-Weiss, Westbahn iz Dunaja. 
Takrat so avstrijski dvigalci pokazali 
veliko tehnično nadmoč in porazili 
člane Krima s 65 kg. Preteklo soboto 
pa so dvigalci SŠD Krima vrnili ob
isk Železničarjem na Dunaju. Izid 
tekme je bil dokaj ugodnejši za na
še dvigalce kakor poleti, in sicer 
9.5 kg v korist tehnično boljšega Du
naja. Naši dvigalci so prejeli velik 
srebrn pokal, 15 letni Rozman kot 
najboljši tehničar pa spominsko pla
keto.

svoboden in žoga potrese mrežo. Mr- 
kušič je brez moči To se je zgodilo 
v 27. minuti igre. Na izenačenje smo 
dolgo čakali. Prišlo je šele v 77. mi
nuti, ko je bila žoga v kazenskem 
prostoru Dinama. Ognjanov jo zau
stavi s prsi in predno kdo poizkusi, 
da mu strel prepreči, ostro strelja in 
tako je moral tudi Stinčič kapitulirati.

Ostra igra
V moštvu Crvene zvezde je bila 

ponovno najboljša kriiska vrsta. Naj
boljši je bil Palfi, ki je ponovno bri
ljiral. Bil je povsod in mnogo pomagal 
svojemu napadu. Ce ne bi napravil 
nekoliko namernih prekrškov, bi bil 
njegov Vtis mnogo boljši. — Crvena 
zvezda je dolgo igrala, z visokimi žo
gami, kar je zelo odgovarjalo moštvu 
Dinama in treba je bilo celo uro, da 
so zaigrali svoj način: igro s kratkim 
podajanjem in nizkimi pasovi. Toda 
igrali so v glavnem vendarle samo v 
sredini igrišča, kar je bilo napačno.

Moštvo Dinama je imelo najboljšega 
igralca v mladem in hitrem desnem 
krilu Režeku. Njegovi hitri in ne
nadni prodori ter uspela preigravanja 
so vlivali strah obrambi Crvene zvez
de, kakor tudi njenim navijačem. — 
Prodori Dinamovcev so bili enostavni 
in zelo nevarni, v glavnem so jih iz
vajali po krilih. Pod vtisom važnosti 
srečanja je napad igral malo ostreje, 
včasih celo preostro. Tako je bil pri 
Dinamu poškodovan Čajkovski II. in 
delno Senčar, pri Crveni zvezdi pa 
Mrkušič, Tadič in Ognjanov. Morda 
ie zaradi tega sodnik Matančič malo 
prevečkrat sekal igjro, kar bi mu dru- 
gaob lahko zamerili. Toda njegove 
odločitve niso imele vpliva na izid 
tekme. Storil je nekaj naipak na 
škodo obeh moštev, kar pa ni vplivalo 
na rezultat

Ognjanov je dal edini gol za 
Crveno zvezdo

Izjave igralcev Crvene zvezde
Ognjanov: Nasprotvnak je bil od

ličen. Težko bomo ponovno osvojili 
pokal.

Djajič: Bila je težka tekma. Po iz- 
gledih bi jo morali dobiti. Veter nam 
je zelo nagajal, tako da ni tekma po
kazala kvalitetnega nogometa dveh 
najboljših moštev v državi.

Vukosavljevič: Zmaga bi lahko pri
padla nam ali pa nasprotnikom.

Tomaševič: Dinamo je bil boljši sa
mo v prvem polčasu, naš napad pa je 
bil neučinkovit.

Mrkušič: Rezultat je bil realen.
Tadič: Smatram, da je bila to ena 

najboljših tekem v tem letu.

s»© v
Za prihodnje leto je določen v ke

gljanju bogat program mednarodnih 
tekmovanj. Prvo bo na Dunaju med 
našo in avstrijsko reprezentanco, 
hkrati pa bo tudi tekmovanje mestnih 
reprezentanc Dunaja in Zagreba. V 
prvem polletju bo gostovala pri nas 
francoska reprezentanca, nakar sle
dita tekmi z reprezentancama Švice 
in Belgije. Vodijo se tudi pogajanja s 
kegljaško "zvezo Zahodne Nmčije.

Kegljaška zveza Jugoslavije je odo
brila kegljaškim društvom Zagreb in 
Medved grad iz Zagreba ter ljubljan
skemu Železničarju, da lahko skle
nejo pogodbo za dve tekmovanji v 
Avstriji in Zahodni Nemčiji.

Brez dvoma pa bo za naše" kegljače 
najvažnejša prireditev v letu 1951 
tekmovanje za evropsko prvenstvo, ki 
je poverjeno jugoslovanski zvezi. — 
Tekmovanje bo v juniju ali juliju, 
sodelovale pa bodo poleg Jugoslavije 
še reprezentance Francije, Italije, Švi
ce, Zahodne Nemčije, Belgije, Nizo
zemske in Avstrije.

VVolfl je v 27. minuti povedel Dinamo 
v vodstvo

Zvekanovič: Po izgledih bi morala 
zmaga pripasti nam

Djurdjevič: Igra je bila ostra, ven
dar je rezultat realen.

Mitič: Začeli smo preveč z zaupa
njem v zmago ter sprejeli njihov na
čin igre. Dinamo je igral precej 
ostro, vendar rezultat ustreza.

...in Dinama
Režek: Igra je bila težka in napor

na. Dinamo.bi si lahko že V prvem-

polčasu, vendar rezultat ustreza, 
smo stoodstotne izglede. Crvena zvez
da je zaigrala boljše šele v drugem 
polčasu, vendar rezultat odgovarja.

VVolfl: To je bila velika borba v 
glavnem enakovrednih nasprotnikov. 
Tekmo je zelo oviral veter. Skoda je 
samo, da je bil Čajkovski poškodo
van.

Crnkovič: Igra je bila zelo težka, 
vendar je rezultat realen.

Strnad: Ce ne bi bili igralci na 
zvezi poškodovani, bi lahko ohranili 
rezultat prvega polčasa.

Cizarič: Borili smo se požrtvovalno. 
Igra je bila lepa, sodnik je sodil do
bro,

Delič: Tekma je blia težka* vendar 
smo imeli več izgledov za zmago, po
sebno v prvem polčasu. Rezultat je 
realen. Sodnik je imel težko nalogo 
in je tudi malo grešil, vendar pa brez 
vpliva na izid.

Stinčič: Obe moštvi sta igrali do. 
bro. Mislim, da je izid realen

Čajkovski II.: .Veter je zelo oviral 
igro. Mi smo bili boljši v prvem pol
času, moštvo Crvene zvezde pa v dru
gem.

Horvat: To je bila velika tekma 
dveh enakovrednih nasprotnikov). Z 
malo sreče bi lahko zmagali.. Nesreča 
je bila v tem, da so nam bile poško
dovane zveze. Tekmo je dobro sodih 
sodnik Matančič

Pukšec: Veter je onemogočal dobro 
igro. Izid tekme se mi zdi realen.

Zaradi neodločenega izida bo No
gometna zveza Jugoslavije na izredni 
seji odločila kdaj in kje bo prihodnje 
srečanje. Nikitovič.

Nogometna prvenstva evropskih držav
pred gostovanji naših klubov v inozemstvu

ANGLIJA — 23. kolo: Aston Villa : Derbv. 
County 1:1, Brnley:Sheffield Wednesday 1:6, 
Charlton : Blackpool 2:3, Chelsea : Mid-
dlesbrough 1:1, Everton : Newcastle Utd. 
3:1, Manchester Utd. : Bolton Wanderers 
2:3. Portsmouth : Huddersfield 1:0, Stoke 
City : West Bromwich Albion 1:1, Sunder- 
iand : Liverpool 2:1, Tottenham Hots. : Ar- 
senal 1:0, Wolverhampton Wand. : Fulharn 
1:1. — Lestvica:
Middlesbmngh
Arsena!
Tottenham
Newcastle
NVoIverhampton
Burnley
Manchester Utd. 
Bolton Wand. 
Blackpool 
Derb.v Countv 
Stoke Citv 
Liverpool 
Portsmonth 
F niham
West Broiuvvich 
H uddersfield 
Sli nderland 
Aston Villa 
FiVerton 
Charlton 
Chelsea 
Sheffield W.

FRANCIJA

23 13 
23 13

22
23
22
22
23
22
23
22
23
22
22
23
23
23
22
23
23
22
21
22

3 56:30
5 49:25
4 52:28
4 42:32
6 46:28
5 29:21
7 29:22
8 41:37 
8 43:36 
8 46:39
7 25:31
8 30:33 
8 35:41

30:40 
32:31 
34:57 
30:43 
35:42 
33:53 
35:57 
25:30 
30:51

,* — kolo: Nice:Bordeaux 4:1, 
Marseille : Le Havre 3:1, Roul>hix : Toalouse 
3:2, St. Etienne : Rennes 3:0, Stade Fran
ca is : Lil le 0:2, Sochaux : Racin g 0:5,
Reims : Sete 3:1, Nancv : Lcns 4:2, Nimes : 
Strasbourg liO*. — Vrh lestvice:
Reims 18 8 6 4 33:27 22
St. Etienne 18 9 4 5 34:28 22
Le Havre 19 10 1 7 27:20 21
Lille 18 8 5 4 31:23 21
Racing 18 7 6 5 37:28 20

ŠVICA - 12. kolo: BielrLugano 2:0, Ser- 
vette : Chaux de Fonds 1:0, Young Boys : 
Ztirich 1:3, Young Fellows : Grenchen 0:2, 
Belincona : Locarno, Cantonal : Lausanne in 
Chiasso : Basel preložene zaradi neuporab
nih igrišč oziroma slabega vremena. — Vrh 
lestvice:

12Yonng Boys
Chiasso
Lausanne
Biel
Ztirich

ITALIJA — 16. kolo: AtaIanta:Milan 4:7, 
Como : Lazio 2:1, Fiorentina : Palermo 1:0, 
Genca : Juventus 0:3, Internazionale : Luc- 
chese 2:1, Napoli : Triestina 2:1, Novara : 
Padca 2:1, Roma : Udinese :4t, Pro Patria : 
Sampdoria prekinjeno v 67. min. pri stanju 
3:0, ker je začelo močno snežiti. Torino : 
Bologna preložena 
igrišča. — Lestvica:
Internazionale 
Milan 
Juventus 
Como 
Lazio 
Bologna 
Palermo 
Udinese 
Napoli 
Fiorentina 
Padoa 
Pro Pairia 
Atalanfa 
Torino 
Novara 
Roma 
Sampdoria 
Triestina 
Lncchese 
Genova

Najboljši strelee italijanske Hge
Najboljši strelec italijanskega nogometne

ga prvenstva po 15. kolu je Nizozemec Wil- 
Kcs, ki igra v moštvu Internazionale in je 
dosegel 15 golov. Na drugem mestu je Šved 
Gunar Nordahl s 1?, na tretjem pa Madžar 
Nvers z 11 goli.

Gostovanja dunajskih 
nogometnih moštev 

v inozemstvu
Dunajska Adniira je na gostovanju v Cari

gradu premagala v nedeljo Fener Bakce 1:0, 
včeraj pa je v dragi tekmi doživela poraz 
0:2 proti Bešiktaše.

V Gelsenkirchenu je dunajski Waeker 
igra! neodločeno 1:1 z domačim moštvom 
Schalke 04.

Danajska Admira je v Aleksandriji (Egipt) 
premagala mestno reprezentanco 5:2, v Kairu

zaradi neuporabnega

16 12 3 1 47:23 27to 12 2 54:24 26
16 ti 3 2 47:15 25
16 8 4 4 22:27 20
16 8 3 5 29:24 19
f5 8 2 5 24:21 18
16 8 1 7 30:23 17to 6 4 6 22:24 16
16 5 6 36:25 15
16 6 3 7 21:22 15to 6 2 8 24:27 14
15 6 2 7 23:37 14to 4 5 23:27 13
15 4 5 6 21:28 13to 5 3 8 26:37 13
16 3 4 9 24:33 12
15 4 4 7 16:28 15
16 4 3 9 21:30 11
16 3 4 9 13:23 10
16 2 4 10 17:32 8

624 26:25 14 
9 5 3 1 22:14 13

11 6 1 4 20:13 13
11 6 2 3 20:17 13 ,
11 6 1 4 30:27 131 pa reprezentanco Kmra 43.

V

Prihodnji teden bo Planica spet oživela. Na 8» metrski skakalnici, 
ki jo vidite na sliki, se bodo, prvič v letošnji sezoni, pomerili vsi naši 
najboljši smučarji - skakalci z odličnimi avstrijskimi in italijanskimi tek
movalci, ki so nam že znani s planiških prireditev. jj

Slab plasma Partizana na 
košarkaškem turnirju v Bruslju

V nedeljo se je končal mednarodni 
košarkaški turnir v Bruslju, na kate
rem je sodelovalo tudi moštvo Parti
zana, ki je bil lanski zmagovalec tur
nirja. Zadnji dan tekmovanja je 
madridski Real v borbi za prvo mesto 
premagal prvaka Belgije Semailles 
57:50, v borbi za tretje mesto je Bor-

letti Olimpia iz Milana zmagala nad 
bruseljskim Racingom 49:41, Partizan 
pa je premagal pariško ekipo PUC 
45:44 košev. Končni vrstni red udele
žencev turnirja je naslednji: 1. Real, 
2. Semailles, 3. Borietti Olimpia, 4. Rat 
cing, 5. Partizan in 6. PUC.

Spored nogometnih tekem 
na Britanskem festivalu

Britanska nogometna zveza je objavila te 
dni svoj popolni spored nogometnih tekem 
ob priliki Britanskega festivala, im katerem 
bo skupno 115 tekem. Poleg številnih med
narodnih tekem bodo na festivalu nastopili 
v prijateljskih srečanjih proti najboljšim 
britanskim moštvom klubi iz Avstrije, Bel
gije, Danske, Francije, Irske, Jugoslavije, 
Luksemburga, Malte, Nemčije, Nizozemske, 
Portugalske, Saara, švedske, Švice in Tur
čije. Spored glavnih reprezentančnih tekem 
in tekem, v katerih bodo nastopila jugo
slovanska moštva, je naslednji: 5. maja v 
l,ondonderry Citv: Irska : škotska (amater
ji). 9. maja na Wembley stadionu v Londo
nu: Anglija : Argentina, Prcston North
Knd : Crvena zvezda in Hull Citv : Partizan, 
10. maja v Snnderlandu: Anglija : Finska
(amaterji), 12. maja v Cardiffu: Wales :
Portugalska ter v Glasgowu: škotska : Šved
ska, Arsenal : Dinamo, Manchester Uni
ted : Crvena zvezda in Middlesbrough : Par
tizan, 14. maja v Swansea: Wales : Švica, 
16. maja v Glasgovvu: Škotska : Francija
Sunderland : Crvena zvezda in Brentford : 
Dinamo, 19. maja v Evertonn: Anglija : Por
tugalska in Fulharn : Dinamo.

Danski nogometni reprezentant Erik Knld 
Jaiisen je prestopil v francoski profesional
ni klub Lille.

FIF je jirejel od nemške nogometne zve
ze naslednji seznam imen nemških sodnikov 
za mednarodne tekme: Erich Burmeister,
Fridi Kormanshaus, Adolf Reinhardt, Emi! 
Sdunetzer in Egon Zacher.

Egipčani nameravajo zgraditi v Kairu ve
lik nogometni stadion, ki bo lahko sprejel 
100.000 gledalcev ter bo obkrožen z drugimi 
objekti za raj?ne športne -panoge, vsa dela 
pa bi morala biti gotova do konca 1. 1953.

Novi nemški rekord Kleina 
1:07.0 na 100 m prsno

Herbert Klein je v okviru dvodnevnega 
plavalnega tekmovanja v Linzu postavil nov 
nemški rekord 1:07.0 na 100 m prsno in ta
ko izboljšal prejšnji rekord Klingeja 0.1 
sekunde, na 200 m prsno pa je dosegel 
2:33.6. Nov avstrijski rekord na 400 m 
hrbtno je postavil Koppelstiidter s 5:33.7.

13-letni Gilbert Bozon je na plavalnem 
tekmovanju v francoskem mestu Troi posta- 
vil nov francoski mladinski rekord na 100 
metrov hrbtno z odličnim časom 1:08.2 in

m

Jugoslavifi
Kegljači te Krima so po

zvale na tekmovanje 
izvršni odbor društva
Preteklo sredo je bilo v Ljubljani 

prijateljsko tekmovanje med žensko 
ekipo kegljaške sekcije SSD Krima 
ter izvršnim odborom istega društva. 
Prireditev sama na sebi ni presegala 
okvira internega društvenega trenin. 
ga ter bi je zato ne bilo vredno ome
njati, kaže pa na iniciativnost keglja- 
čič, ki žele funkcionarjem svojega 
društva dokazati uspehe dosedanjega 
dela. Tekmovanje se je končalo s po. 
razom izvršnega odbora z rezultatom 
170 : 162 podrtih kegljev. Vsaka stran 
3e unela igo lučajev. Zmaga kegija- 
čic je toliko pomembnejša, ker je 
bila moška vrsta okrepljena z nekaj 
dobrimi kegljači, med njimi s članom 
reprezentance Krima, Breskvarjem. 
Pri kegljačioah so se zlasti odlikovale 
Medvedova, Breskvarjeva in Hribar, 
jeva.

se je s tem rezultatom olasiral na djesetjO 
mesto v lestvici letošnjih najboljših pla
valcev na svetu.

Turnir v hokeju na ledu 
za Spenglerjev pokal

Švicarsko hokejsko moštvo ILC Davos bo 
imelo svoj tradicionalni turnir v hokeju 
na letu za Spenglerjev pokal letos od danes 
:lo konca meseca. Poleg prireditelja bodo 
nastopili na turnirju še švedsko moštvo AIK 
iz Stockholma, nemški EV Fiisscn iz Fu<*- 
sena, italijansko moštvo Diavoli Rosso Ne- 
ri iz Milana in švicarsko moštvo HC Lau- 
>anne. Turnir bo letos prvič po sistemu 
igranja vsak z vsakim, spored pa je na
slednji: 26.: Lausanne : Davos, 27.: Fiissen.:: 
Lausanne, 28,: AIK : Diavoli Rosso Neri. 3Q>; 
Diavoli Roso Neri : Lausanne in AIK : Fiis- 
'('n, 31.: Diavoli Rosso Neri : Davos in 
AIK : Lausanne.

V kvalifikacijskih tekmovanjih nemškega 
prvenstva v hokeju na ledu so med petimi 
udeleženci za finalno tekmovanje, ki bo od 
5. januarja do 4. marca, določeni že Štirje 
in sicer: SC Riesscresee, EV Fiisscn, Peus- 
sen (Krefeld). in VfL Bad Nauheim.

V Lausannei je bilo tekmovanje za pokaj 
v hokeju na ledu. Na turnirju je poleg, trejb 
Švicarskih ekip HC Davos, HC 1 ansanne in 
Ziircher SC nastopilo tudi italijansko mo
štvo Milan-Intcr. V kvalifikacijskih sre
čanjih je Ziircher SC premagal Milan-Inter 
9:5 (4:1, 3:2, 2:2). HC Lausanne pa HC Da
vos 7:3 (2:0, 2:2, 3:1). V borbi za tretje me- 
-fo sta nato igrala HC Davos in Milan-Inter 
5:5, dočim .ic v finalnem srečanju Ziircher 
SC premagal HC Lausanne 6:3 (1:1,,2;0, 3:2) 
in tako s 1 ret jo zaporedno zmago osvojil 
pokal Devred v trajno last.

Lethbridge Maple Leafs, ki bodo vendarle 
zastopali Kanado na prihodnejm svetovnem 
prvenstvu v hokeju na ledu 1951 v Parizu, 
so v petek, 22. t. m., odpotovali v Evropo, 
kjer bodo pred nastopom na svetovnem 
prvenstvu odigrali kakih 60 tekem v raznih 
evropskih državah.

Robinson premagal Villemama
X Pariza je boksarski svetovni prvak 

polsrednje kategorije ameriški črnec Kav 
Sugar Robinson v petek zvečer premagal 
Francoza Roberta A*illemama s tehničnim 
knock oulom v 9. kolu.

Francoz Famechon kandidat 
za svetovnega prvaka v boksa

Boksarski prvak Evrope v pollahki kate
goriji Francoz Ray Famechon je v New 
Torku premagal v 10 kolih po točkah Ame
ričana Glen Flanagana, ki je nedavno v ne- 
službenem srečanju zmagal nad svetovnih* 
prvakom Sadlerjem, ter se tako sam kvali
ficiral za izzivalno .srečanje za naslov sve
tovnega prvaka v svoji kategoriji.

Prijave za zimskošportni teden 
v Garmisch-Partenkirchenu

Nemška smučarska zveza je prejela 
dni za VII. mednarodni zimskošportni teden 
v Garmisch-Partenkirchenu poleg prijav de
setih Fincev še tudi dokončni prijavi dvefc 
francoskh alpskih smnčarjev Henrv Orcil- 
lera in Jamesa Couteta.

Zalo se na/oSlJe ^»POUEFi

Faese : Radnički (Som- 
bor) 10: 6

Sombor, 24. decembra. Danes je ro- 
koborska ekipa kluba Faese iz Italije 
premagala vrsto Radničkega iz Som- 
bora z rezultatom 10:6. To je bila zad
nja tekma kluba Faese v Jugoslaviji, 
ki jo zapušča nepremagan.

B?dbotka
Tekme v odbojki v. čast 

Dneva JA
Polfinale ženskih ekip: Partizan : Cr

vena zvezda 3:0.
Finale ženskih ekip: Železničar (Bgd) : 

Partizan 3:1.
Finale moških ekip: Partizan : Crvenai 

zvezda 3:2.



Jeločnik Marjan:

Kato razširiti smučanje v teloaadnili društuih
Skorajda je odveč govoriti o 

velikem pomenu smučanja v 
splošni telesni vzgoji; vendarle 
pa ne bo narobe, če skušamo 
najti rešitve za nekatere proble
me, ki se zde nepremostljivi.

V prvi vrsti moramo ugotoviti, da so 
sicer naša telovadna društva organizi
rala za svoje članstvo veliko tekmo
vanj, da pa skoraj docela pozabljala 
na vadbene ure na planem ali pa na 
skupne izlete v zimsko naravo. Zdaj. 
ko smo pred novo zimsko sezono, bi 
bilo prav, da bi predvsem pionirski 
vaditelji mislili na to, kako bi vsaj ob 
nedeljah pripravili za našo deco vadbo 
na snegu. Ves oddelek bi moral tedaj 
na piano s smučmi, sanmi, pa tudi vsi 
tisti, ki nimajo teh priprav. Vse se da 
tako urediti, da si mladina opremo med 
seboj izposodi in da sfi 'skupina, ki je 
ostala brez orodja, temeljito pozabava 
z raznimi igrami, ki so na snegu zelo 
privlačne. Tako bi vsak prišel na svoj 
račun, mladina pa bi bila brezmejno 
hvaležna vaditelju, ki bi ji omogočil 
kdaj pa kdaj takšno vadbo na bližnjih 
snežnih poljanah.

Kaj pa izleti? Le malo društev je, 
ki bi mislila od časa do časa na skupen 
izlet članstva s smučmi. V zadnjih le
tih se je nekako udomačilo naziranje, 
da je pravi užitek in namen smučanja 
v celodnevnem »glajenju« snega in 
travnika, kar se v posameznih prime
rih spremeni celo v spakovanje. Seve, 
vsakdo si žeji obvladati tekočo tehniko, 
vsakdo bi rad brzel skozi vratca ka
kor naši najboljši tekmovalci; toda le 
malokdo pomisli, da bistvo smučanja 
ni samo v obvladovanju »velike kače« 
ali »dvojnega zajca«. Kakor/ so te reči 
koristne in lepe, pa moramo vedeti, da 
je tu tudi še vzdržljivost, vztrajnost 
in obvladanje najrazličnejših ovir, ki 
jih sreča smučar na vsakem izletu. 
Prava vrednost smučanja Je le v mno
žici snjučarjev. ki bodo z lahkoto in 
veseljem premagovali vse napore kraj
ših in daljših izletov in v množici moj
strov, ki bodo enako dobro obvladali 
tako plug, kakor tek, pa vse do tekoče 
kristijamje, ne oziraje se na dober ali 
slab sneg. na gladek ali valovit svet. 
Samo v takšnih sposobnostih smučarja 
se kaže prava vrednost te panoge, pa 
čeprav včasih na škodo lepe drže. V 
takšnem pojmovanju je pravi pomen 
smučanja, ki pa dobi dvojni pomen 
takrat, kadar govorimo a izvenarmad- 
ni vzgoji. Zavoljo tega naj letošnjo zi
mo ne bo društva, ki ne bi pripravilo 
izleta za vse članstvo in ga združilo 
s partizanskim pohodom. Kajpak bi bi
lo pri takem izletu dovolj priložnosti 
za prosto smučanje in bi prišli tako 
prav vsi na svoj račun.

Le z vzgojo dobrih inštruktorjev 
bo napredek uspešen

Telovadna zveza je vsa zadnja leta 
pripravila tečaje za vaditelje, ki so bili 
hkrati dobri smučarji in so želeli svo
jim društvom koristiti tudi v tej pa
nogi. Tudi letos bo tak tečaj, izbrani 
pa bodo samo najbol.ši kandidati, ki 
so se že doslej izkazali s svojim delom 
in bodo po končanem tečaju takoj or- 
gamizir-ii delo z mladino, ziasti s pio
nirji. Da, s pionirji. Le tu Je podlaga 
za uspešen napredek in predvsem n asi 
najmiajši morajo bili deležni, pravega 
pouka. Zavoljo tega bo v tečajih po
sebno natančno obravnavano gradivo, 
ki je primerno za pionirje.

Tečaj Telovadne zveze pa ne bo 
osamljen. Cez zimo bodo poslani na 
teren člani tehničnega odbora — in
štruktorji in učitelji smučanja. V enem 
ali dveh dneh, kolikor bodo pač ostali 
v posameznih središčih, bodo pokazali 
vaditeljem, kako je treba poučevati 
smučanje in kakšna naj bo vadba na 
snegu. Ce dodamo prizadevanjem Te
lovadne zveze še namere posameznih 
okrajnih telovadnih odborov ali tudi 
društev, ki pripravljajo lastne tečaje, 
potem smo lahko z načrti za letošnjo 
zimo povsem zadovoljni.

Le na' nekaj ne smemo pozabiti pri 
tem pritsdev8n.Tr:, ils' rS3>irimo smuča
nje: namreč, da se bo naša mladina 
lahko tička) naučila le od takšnih va
diteljev. ki zares nekaj znajo. V tem 
pogledu je bilo pri nas storjenega, ze 
veliko zla, predvsem glede pionirjev, 
Ne sicer namenoma; narobe, v najbolj
ši veri in z niajboljšimi nameni. Za-

F sredo bo na Taboru
telovadna akademija

Gojenci Zavoda za fizično kulturo, 
ki jih poučujejo naši najboljši stro
kovnjaki, so že lani in predlanskim 
zasloveli po vsestransko uspelih te- 
lovadanih akademijah. Prav te dni 
se spet pripravljajo na novo priredi
tev, ki bo v sredo, dne 27. t. m. ob 
20. uri v veliki dvorani na Taboru.

Nastopili bodo vsi moški in žen
ski letniki. Spored telovadne akade
mije obsega vaje s športnimi moti
vi, ritmiko, preskoke čez mizo, na
stop gojencev in gojenk na bradlji, 
akrobatiko, skok v višino itd. Vrhun
ske storitve bodo prišle do izraza 
zlasti v akrobatiki in atletskem ska
kanju. Za gledalce bodo rezervirani 
prostori okrog telovadišča v veliki 
dvorani in na galerijah. Opozarjamo 
na točen začetek.

Predprodaja vstopnic v posloval
nici »Slovenijašport« ter v pisarni 
Zavoda za .fizkulturo, Tabor 13.

poiskati za vsako ceno sposobnega 
smučarskega učitelja. Telovadna zveza 
bo skupno z zborom učiteljev pri Smu
čarski zvezi nudila izdattio pomoč vsem 
tistim, ki so že in še bodo zaprosili za 
inštruktorja.

Zakaj nimamo dovolj smu
čarske opreme?

Vsakdo se vprašu.e, kje so vzroki, 
da mladina ne, more do smuči. Odgo-

sa ni mogla______  . ------
Treba bo odločno premislti, ce se vsa 
zadnja leta le nismo preveč zanašali 
na naše tovarne in nismo poiskali vseh 
virov, ki bi nam omogočili v domačem 
kraju izdelavo opreme, pa čeprav mor
da nekoliko bolj preprosto. Koliko je 
pri nas raznih mojstrov, mizarjev, ko: 
farjev itd., ki bi nam lahko napravili 
letno vsaj po nekaj desetin ali stotin 
pionirskih in mladinskih smuči. Vpra
šajmo se ali smo storili notrebne ko-; 
rake, da bi fi naši obrtniki pristopili 
k izdelavi Ponekod so se sicer obrnili 
tik nred zimo na bližnjega kolarja, ki 
pa je moral seveda takojšnje prošnje 
zavrniti z izgovorom, da nima lesa. Te
ga tudi dejansko večina naših kolarjev 
nima. vsaj takšnega ne ki b> bil pri
meren za izdelavo, ker izdelave pac 
nihče ni predvidel.

Poskrbimo, da bo dovolj smuči 
za prihodnjo zimo!

Torej, letos lesa ni bilo. Verjemite 
pa da ga tudi z* prihodnjo zimo ne 
bo, če ne bomo mislili že zdaj na to. 
Poiskati les in za dobavo tega zainte
resirati vse lokalne člnitelje, to bi biio 
v bodoče naša prva naloga. Pri tem se 
bo treba ozreti tudijjo akaciji, makov- 
cu, gabru in bukvi, ki nudijo primeren 
les za pionirske smuči. Glede palic 
pač zadeva ne bo tako hudo pereča; 
pač pa bo težje z okovjem in stremeni, 
kar pa se da vse s pridom nadome
stiti s stremeni preproste oblike doma
čega izdelka. Le na takšen nacm bodo 
prišli naši najmiajši smučarji do opre
me Odslej ne smemo zamuditi nobe
ne "priložnosti, in če se bomo tega za
vedali. bo za prihodnjo zimo vsaj ve
čini pionirjev omogočeno smučanje, v 
kolikor smo poučeni, bo za drugo leto 
tudi tovarna »Elan« začela izdelovati 
za pionirje bukove smuči, kar bo ne
dvomno v veliki men zadovoljilo ve
like potrebe po smučeh.

Dejali smo že, da tovarna »Elan« do
slej ni imela zadosti jesenovega lesa. 
Vsekakor bi tudi ne bilo napak poma
gati tovarni pri zbiranju jesenovih hlo
dov, pri čemer bi društva lahko s pri
dom sodelovala. Telovadna zveza bo 
spomladi pozvala vsa društva, da v 
svojem okolišu poiščejo primeren les 
in o tem cbveste zvezo. Pozneje bi pre
vzela pripravljen les, tovarna in se ob
vezala izdelati društvu odgovorjaječe 
Število smuči. Tudi ta ukrep bo zago
tovo pomagal odpraviti sedanje po
manjkanje smuči.

Ali že veš, da
ima telovadno društvo v Trbovljah 

nrav čuden odnos z najemniki svojega 
doma Dom je namreč zaseden po so
dišču'in javnem tožilstvu, društvo pa 
plačuje kurjavo in razsvetljavo, kar 
znaša seveda več kot najemnina. Za
radi tega doslej v Trbovljah m uspelo 
organizirati skupščine, ker tamkaj m 
nikogar, ki bi hotel, v upravo društva 
pod takšnimi pogoji;

Po telovadnih društvih na Goriškem

V Solkanu telovadi So mladincev
Okrajni telovadni odbor Gorica 

noče zaostajati za drugimi okraji. 
Redno vadbo imajo vsa telovadna 
društvo goriškega okraja. Posebno 
skrb polagajo društva predelavi 
prostih ■Saj za II. zvezni zlet v Beo
gradu in vaj na orodju za 111. raz
red. Zal pa je za razvoj orodne telo
vadbe resna ovira pomanjkanje te
lovadnega orodja in prostorov.

Najboljša društva so še vedno 
Miren, Kanal in društva v Vipavski 
dolini. Društva prirejajo gostovanja 
v okoliških vaseh, po dolgih letih pa 
je uspelo OTO Gorica organizirati 
tudi v Solkanu novo telovadno dru
štvo, kjer vadi že okoli 50 mladin
cev ter nad 100 pionirjev. S pred- 
njaškimi urami je OTO vzgojil štiri 
vodnike, med katerimi sta najbolj 
delavna Prijon Marta in Srebrnič

Jože. Pretekli teden je imelo solkan
sko društvo svojo prvo skupščino, 
katere se je udeležilo okrog 130 telo
vadcev. V zadnjem času se je po
vzpel tudi TD Kanal na zavidjivo 
višino. Kljub temu, da se bori z ve
likimi težavami, je dosegel prav le
pe uspehe. Glavno zaslugo imajo tov. 
Lupine ter mladinca Hvalica Emil in 
Bizjak Draga. Skupščine v Dorn- 
bergu se je udeležilo 150 telovadcev.

Okrajni telovadni odbor pa ni pu
stil vnemar tudi druge panoge. Po
sebno pozornost posveča smučanju 
Pripravlja nadaljevalni smučarski 
tečaj za tekače in skakalce, kakor 
tudi okrožno smučarsko prvenstvo 
na Lokvah, ki so znane po izredno 
lepih smučarskih terenih.

Kristijan Bavdaž

Fizkiilinrniki so proslavili
„Dan jugoslovanske armade66
V dfcvlru proslave dneva »Jugoslo

vanske Armade« je telovadno društvo 
Mežica izvedlo dne 16. t. m. telovadno 
akademijo, s katero je pred števil
nimi gledalci položilo obračun svojega 
uspešnega dela.

Uvodoma je podpredsednik, tov. Von
čina, naglasil pomen telovadne orga. 
nizacije v okviru pred vojaške vzgoje, 
nato pa je predsednik, tov. Lasnik, 
izročil odbojkajški ekipi članov, ki je 
na letošnjem prvenstvu TZJ v odbojki 
osvojila prvo mesto, zastavico ter dip. 
lomi TZJ in TZS.

V 13 točkah programa so nastopili 
vsi moški in ženski oddelkki, od mlaj
ših pionirjev in pionirk, do starejših 
članov. Posrečeno je bila prikazana 
vadbena ura mlajših pionirk, manj 
vestno pa je bila naštudirana prosta 
vaja pionirjev s palicami, dočim so 
mladinci svojo vajo z gredjo izvedli 
dokaj dobro.

Navdušenje gledalcev je bilo naj
večje, ko so nastopili stari »veterani« 
na bradlji in kljub svojim letom pri
kazali dovršeno izvedbo precej težkih 
prvin, V naslednji točki so mladinci 
med navdušenim ploskanjem prikazali 
šolo akrobatike. Tov. Blatnik Stefan 
je pokazal mnogo sposobnosti pri 
obvladanju težkih prvin. Prijetno je 
iznenadil mladi Tomi Vevar, ki je s 
svojimi elegantno izvedenimi premeti 
naprej in nazaj pokazal veliko sigur
nost; temu fantu bo vsekakor treba

S to telovadno akademijo, ki je v 
celoti dobro uspela, je članstvo, ki je 
v pretežni večini zaposleno v rudnikih 
svinca, pokazalo, da ima, kljub naporni 
službi pri izgradnji socializma, izredno 
voljo za aktivnim sodelovanjem v fiz- 
kulturi. Posebno pohvalo zaslužijo sta
rejši člani ali »veterani« telovadnega 
društva, ki še vedno aktivno telovadijo 
in nastopajo na društvenih akademijah 
d orna in v okraju, kar jč redek pri
mer velike volje, veselja in požrtvo
valnosti.

Uspela akademija 
TD Celje II

V četrtek 21. t. m. je telovadno dru
štvo »Tine Kos« v Gaberjah pri Celju 
izvedlo telovadno akademijo v počasti
tev obletnice JA.

S štirinajstimi telovadnimi točkami 
so po otvoritvenem govoru tov. major
ja Radoviča, vsi oddelki, prikazali pra
vilno delo telovadne organizacije. Vse 
točke so bile zelo dobro izvežbane, or
ganizacija je bilo brezhibna in so na
stopajoči zasluženo želi priznanja ob
činstva v nobito polili dvorani narod
nega gledališča.

S svojimi sestavami s pionirji sta 
tov. Božič in Peperko dokazala, kako 
lahko zbudimo veselje do telovadbe pri 
naših najmlajših. Nič manj ne zasluzi 
priznanja tov. Božič Milojka, ki je s 
pionirkami (podmladkom) v svoji toč
ki »Moja punčka« znala pravilno do
umeti otroško dušo, Isto velja za njen 
»Polkin ples«, ki so ga izvajale mla
dinke, Mladinci so pokazali velik na-

dati možnost nadaljnega razvoja v te. ; tir^eseneSili občins°tvo s^v0V-
| ji-mi prostimi premeti naprej in nazaj 
' celo v dvojicah. Tu moramo pohvaliti 
posebno mladinca tov. Leska, absolven-

čaju za arodino vadbo.
Po odmoru so nastopili člani na

drogu, kjer so zlasti Dvornik, Blatnik ta gozdne šole TZS, ki je vse svoje zna- 
in Vevair izvedli svoje vaje elegantno nje prenesel na svoje tovariše, 
in sigurno, dočim ostalim »trema« ni Najkvalitetnejši sta bili vsekakor 
dopustila pokazati vseh sposobnosti, točki tov. Kovačič Milke in to vaje na 
Sledite so proste vaje pionirk in pre- ^rehnšone=d^tmidna0^est"-™
skoki mladincev čez konja,, nato pa ter njena ritmična sestava, ki je kot 

zadnja točka tudi prikazjala’ vrhunec
so nastopili člani na bradlji z vajami, celotne akademije. Točko je uglasbila
ki so po težini in izvedbi nadkriljevale 
vaje na drogu.

Proste vaje za II. zvezni zlet so mla,

t. Drofenik Irena, dočim je vse ostale 
točke spremljal pri klavirju tov. Prin
čič iz Ljubljane.

dinke izvedle skladno in s primernim prTšff na^svofračun^saf so^član?« vse 
smislom za ritem, S tem so pokazale vaje na dvovišinski bradlji izvedle le
da vaje niso tako težke, kot nekateri PO, posebno pa še moška vrsto iz Ljub-

. „ ljane, ki je sodelovala kot gost na dro.te vaje dosežejo s h-=riUitrdijo; nasprotno, te vaje dosežejo s gu“m bradljT 
popolnim obvladanjem ritmike gibanja 
(predvsem nog) lep efekt.
Pri mladinkah, ki so ob koncu pro- _____ ___

grama nastopile na dvovišinski bradlji, eno__n_a.jboJjših Jetov adnih , dru-
se je

Ob pregledu dela v tem društvu in 
z uspehom, ki so ga dosegli s to svojo 
akademijo, lahko trdimo, da je TD Ce-

izkazala predvsem Vevarjeva. ^ ^
r

Nekaj misli in izkušenj iz dosedanjega dela na fizkidturnih gradnjah

S.SMS, “S
je njegov sedež v Ljubljani;

v trgovini »Slovenijašport« v Celju 
prodajajo na nakazila samo smuči brez 
okovja in palic, čeprav so nakazila iz
stavljena za kompletne smuči;

so bila vrata (goli) do leta 1875 vi
soka nad 5 ml Sele potem so se zni
žala na 2.44 m, kakršna so se danes;

je bila Nogometna zveza Jugoslavije 
ustanovljena leta 1919, prvi nastop ju
goslovanske reprezentance, pa je bil 
28 avgusta 1920 na olimpiadi v,An- 
versu Naše moštvo je takrat doživelo 
katastrofalen poraz od Cehoslovakov z 
rezultatom 7:0. Tekmo ki je bila ob 
9. uri zjutraj, je gledalo samo 8 gle
dalcev;

koši na košarkaškem igrišču Želez
ničarja v Šiški menda ne bodo dolgo 
držali, ker so še danes zunaj m mo
rajo »kljubovati« vsem vremenskim 
prilikam in neprilikam;
so v Mariboru vsa telovadna društva, 
razen TD Kmetije, poravnala m od
vedla višjim forumom vse članske pri
spevke svojih članov za leto 1950;

ima TD Kmetije v Mariboru regi
striranih 277 mladincev in mladink, 
pri rednih telovadcih pa jih vidiš ko
maj 10 dio 15. čeprav uma oruStvo 
moderno in dobro opremljeno dvorano- 
Verjetno se društvo izživlja le v ko
šarkaški sekciji, ki je samo v mesecu 
oktobru izvedla 6 tekmovanj;

je TD Selnica ob Dravi izvedlo pre
teklo nedeljo 12 točk obsegajočo telo
vadno akademijo, ki jo je obiskalo 
okoli 500 gledalcev. Občinstvo ie bilo 
s prireditvi1.!o nadvse zadovoljno, dru- 
štva pa tudi ker si je med drugim 
izdatno napolnilo društveno blagajno.

bo prihodnje leto skupščina Medna
rodne planinske zveze na Bledu. Or-

Ko motrimo letošnjo vnemo fizkul- 
tu-mih organizacij pri gradnji športnih 
objektov, lahko mirno trdimo, da so 
bili doseženi prav dobri uspehi. Za
čelo se je graditi 8 stadionov, nešteto 
igrišč, več domov in skakalnic, 3 ba
zeni (Kamnik, Mirna, Kolezija) in 
drugo, V te namene je bilo damo iz 
republiških sredstev FZS približno 25 
milijonov dinarjev ter precejšnja vso
ta denarja od G. o- ESZDNS. Okrajni 
ljudski odbori so tudi mnogo prispe
vali, le da odnos vseh odborov do fiz- 
kulturnih potreb ni bil v enaki meri 
dober. Razumljivo je, da so tukaj 
mnogo zagrešili fizkultuimiki sami, ki 
niso dovolj vztrajno prikazovali nujno 
potrebo po izgradnji enega in drugega 
objekta., ali pa sami niso pokazali do
volj pripravljenosti za požrtvovalno 
deilo. Najbolj se je izkazal, kakor že 
vsa prejšnja leta, tudi letos MLO Ljub
ljana, ki je z velikim razumevanjem 
za potrebe fizkultiumih organizacij 
meista Ljubljane, pomagal z večjo vso
to investicijskih kreditov.

Seveda je vrednost že dograjenih in

Tudi Črnuče položile 
obračun svojega dela
Telovadno društvo Črnuče je V pre

teklem tednu imelo občni zbor, na ka
terem je pregledalo uspehe in pomanj
kljivosti svojega dela v letu 1950. Re
ferenti posameznih sekcij so podali po
ročila, iz katerih je bilo razvidno, da 
sekcije niso opravile svojega dela v ta
kem obsegu, kot bi ga lahko. Vendar 
pa je dejstvo, da je društvo od lanske
ga leta precej napredovalo, predvsem 
pa so se izkazale nogometna, smučar
ska in atletska sekcija.

Po razrešitvi starega odbora je bil 
izvoljen nov odbor s predsednikom tov. 
Hermanom Certancem ter najbolj de
lovnimi člani društva, ki so že takoj po 
izvolitvi predložili nov program dela in
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Strelske organizacije pred zimsko sezono

Strelci moraio posvetiti več 
pozornosti splošni fizični vzgoji

S prvim snegom je napočila za strelske družine 
doba priprav za tekmovanja v prihodnji sezoni. 
Bilanca pretekle sezone je za slovenske strelce 
dokaj dobra, pa tudi strelske družine so dosegle po
membne uspehe, o katerih pa sedaj ne bomo govo
rili. Naš namen je v kratkem članku sprožiti vpra
šanje vsebine dela strelskih družin v zimskih 
mesecih.

Na patrolnem teku Strelske zveze Slovenije preteklo 
nedeljo v Ljubljani, smo opazili precejšnje pomanjkanje 
kondicije in vzdržljivosti pri skoraj vseh tekmovalcih. 
Na strelišče so pretekli upehani že po 400 m dolgi progi 
in seveda niso mogli doseči kaj prida rezultatov. Pa tudi 
na izključno strelskih tekmovanjih je potrebna dobršna 
fizična kondicija, saj posebno streljanje stoje zahteva 
mnogo moči in vzdržljivosti. To se lahko pridobi le z 
gojenjem dopolnilnih športov poleti in pozimi. Strelske 
družine bodo torej morale uvajati svoje člane v telovad
nice k redni telesni vzgoji telovadnih društev, prirejati 
bodo morale tudi izlete na smučeh in podobno. Posebno 
smučanje lahko uspešno združimo z elementi izvenarmad- 
ne vzgoje, ki je ena izmed osnovnih nalog strelskih dru
žin. Izleti po neznanem terenu, partizanski pohodi s kom
pasom po gozdnatih pokrajinah, s končnim ciljem na stre
lišču, kjer naj streljajo strelci leže v snegu na like, izre
zane iz lepenke itd., vse to se da prirediti v obliki tekmo
vanja. Prirejati je treba patrolne teke po snegu (pretekli 
teden" so jih že izvedli v Celju, Kranju in Mariboru), vse

to pa Izpopolniti s teoretičnimi urami spoznavanja orožja 
in balistike. Predavatelje lahko najdejo strelske družine 
med oficirji domače garnizije, pa tudi udeleženci republi
ških in okrajnih strelskih tečajev lahko ostale strelce 
mnogo nauče, saj so povsod aktivni. Strelec mora svoje 
orožje dobro poznati in ga znati celo popraviti. To se bo 
naučil pri teoretičnih predavanjih, ki jih bodo prirejale 
strelške družine. To zimo bo treba pregledati tudi vse 
orožje, ki mnogokje leži po koteh sicer neuporabno, ven
dar bi bilo navadno treba popraviti le kako malenkost.

Strelske družine in okrajni strelski odbori se bodo 
morali tudi organizacijsko utrditi. Za vzgled vsem je lahko 
Okrajni strelski odbor v Poljčanah, ki je v pretekli sezoni 
dosegel najlepše uspehe in štejč med najboljše strelske 
organizacije v Sloveniji. Na skupščinah, ki morajo biti 
izvedene do 15. januarja, naj se izvolijo v odbore res 
samo tisti, ki so doslej pokazali, da hočejo delati, nov 
kader pa bomo našli predvsem med najboljšimi in naj
bolj aktivnimi člani-strelci. Seveda bo ena izmed glavnih 
nalog novih odborov tudi iskanje novih virov dohodkov, 
saj je tudi strelska organizacija, kakor vse ostale športne 
zveze, odvisna od tega, kar si bo preskrbela sama. V Mari
boru je dalj časa delalo pionirsko strelišče v parku, ki 
je mestnemu strelskemu odboru dajalo lepe dohodke, sedaj 
pa so šli v dvorano, kjer redno trenirajo. Zanimanje za 
strelski šport je med ljudmi prav gotovo veliko, pa tudi 
mu-niclje in orožja bo dovolj za vse delavne strelske 
družine, ker je Strelski zvezi Slovenije v glavnem uspelo 
odpraviti pomanjkanje orožja.

objektov v gradnji neprimerno večja ’ 
kot pa količina za to porabljenega de
narja, zaradi dela prostovoljcev, ki so 
uspešno zastavljali svoje sile za iz
polnitev nalog. Vsekakor je treba to 
pravilno vnemo pohvaliti in ta način 
dela razširiti na vsa gradbišča. Žalost
no pa je, da so na fizkultiumih grad
biščih delali dostikrat samo starejši 
prostovoljci sindikalnih organizacij, do
čim je bil odziv športaikov-tekmoval- 
eev pogosto minimalen. Tak odnos, ki 
kaže na premajhno zavest fizteulitur- 
nikov, bo treba v bo-dočem letu odloč
no spremeniti.

V letošnjem letu je bilo za gradnjo 
športnih objektov razmerama dovolj 
denarja, najsi bo iz republiških ali lo
kalnih sredstev. Brez dvoma je to pra
vilno in se v tem kaže velika skrb 
ljudske oblasti za čim širši razmah 
fizične kulture. Nepravilno pa je, da 
nekatere fizkultume organizacije tega 
niso v pravilni meri razumele ter so 
smatrale, da jim je mogoče zgraditi 
samo tisto, za. kar je denar na razpo
lago, S - tem nepravilnim odnosom so 
zmanjševali iniciativnost pri prosto
voljnem delu, zbiranju sredstev za iz
graditev lastnega dioma, stadiona ali 
česar drugega, predvsem pai se1 ni šte- 
dilo s tem denarjem kot bi bilo to 
pričakovati. Zanimivo je, da so prav 

zadnjem času razne fizkultume or
ganizacije, ki si gradijo svoje objekte, 
ne da bi imele odobren kredit od 
FZS, poslale Fizkulturni zvezi kopico 
računov s pripombo: »Nimamo denar
ja prosimo, poravnajte naše dolgove!« 
Po možnosti so še pristavile, da jih 
preganjajo vsi mogoči in nemogoči up
niki s tožbami. Druig primer so fizkul- 
turna gradbišča, M jim je bil odobren 
določen znesek v dobri veri, da bodo 
ostalo izvršile s prostovoljnim delom 
ali s svojimi sredstvi, pa so ta znesek 
brez dovoljenja prekoračile in z isto 
utemeljitvijo kot prejšnje, poslale ra
čune v likvidacijo FZS. Da navedemo 
samo nekaj primerov; tako je n. pr. 
SSD »Polet« v Mariboru imel v zad
njem kvartalu odobren kredit v višini 
250.000 dinarjev, pa je naknadno poslal 
še računov za 96-000 din in jih obe*a 
poslati še v večjih zneskih. Ali pa n. 
pr. SD »Razlag« — Brežice, ki je po
slal brez kakršnekoli predhodne odo
britve račune v znesku 440.000 diin 
katerih ne more sam izplačati, ker ni
ma sredstev ter prosi, da iste poravna 
FZS. Takih in sličnih primerov bi lah
ko navedli v nedogled. To nam kaže, 
da do državnega denarja oziroma do 
družbenega bogastva fizkultume orga
nizacije še zdaleka nimajo takšnega 
odnosa, kot bi ga morale imeti. Res 
je, da bi bilo nepravilno vso krivdo 
enostransko prevračati samo na osnov
ne fizkultume organizacije. Mnogo je 
tukaj kriv gradbeni odbor FZS. ki je 
slične primere v preteklosti toleriral 
ter vse račune poravnaval z uteme
ljitvijo. češ, saj gre vse v korist skup
nosti. Pri tem pa se ni upoštevalo, da 
se s takšnim načinom daje potuha le
nuhom in da se tako ne vzgaja fiz
kulturnih organizacij k samostojnemu 
gospodarjenju, Sledljivosti ln iznajd
ljivosti.

Prav posebno poglavje predstavljajo 
tiste fizkultume organizacije, ki so jim 
bila dodeljena finančna sredstva za iz
gradnjo športnih objektov, pa so even- 
tuelno začele graditi, potem pa vsled 
pomanjkanja volje do dela prenehale. 
Tako je n. pr. z gradnjo stadiona v 
Ptuju, kjer se je vsa aktivnost nehala, 
kljub zadostnim denarnim sredstvom, 
pri dovozu leša, ki še danes, po več 
mesecih, klavrno leži ob železniški

progi. Na ta način je bila storjena ve
lika škoda, ker se uničuje že storjeno 
delo ter kvari nujno potreben material 
za važne objekte. Poleg tega pa so 
bila s tem oškodovana druga fizkul- 
turna gradbišča, ki bi ta denar in ma
terial lahko s pridam uporabila. Tudi 
takih primerov na žalost ni malo.

Te na kratko nakazane napake, ki 
seveda še niso vse, naj nam služijo v 
opozorilo in napotilo za delo v pri
hodnjem letu ln za poostritev borbe 
prati tem napakam. Napačno bi bilo 
zaradi teh napak misliti, da je stanje 
pri fizlkultumih gradnjah zelo slabo. 
Kljiuib tem napakam ostane še vedno 
dejstvo, da imamo nekatera zelo mar
ljiva fizkultuma gradbišča, kot n, pr. 
športni center na Pohorju, telovadni 
dom na Viču, stadion Železničarja, te
lovadni dom na Vrhniki, smučarski 
dom kranjskega smučarskega kluba, in 
še mnogo drugih, katero število je ne
primerno večje kot slabih. Mnogo je 
fizkulturnih organizacij, katerih člani 
z veliko požrtvovalnostjo, smislom za 
skupnost ln voljo opravljajo svoje 
prostovoljno prevzete dolžnosti ter s 
tem kažejo pravilni lik fizkultumega 
delavca na tem področju.

Mnogo fizkulturnih organizacij se po
novno pripravlja na gradnje v pri
hodnjem letu. Pri tem se izprašujejo, 
kakšne bodo možnosti za izpolnitev 
njihovih želja. Pravilno je, da si tudi 
to vsaj na kratko mailo ogledamo. 
Osnovno, kar je treba vsekakor na

vsem svojem finančno - gospodarskem 
položaju, tudi pri gradnjah, v bodočem 
letu misliti predvsem na lastna sred
stva in z lastno prostovoljno delovno 
silo. Razumljivo je, da se bo predvsem 
večjim objektom republiškega značaja, 
ki se že gradijo,nudila še vedno po
moč, le, da ba to dejansko samo po
moč, ne pa, kaikor je bilo doslej v ne
katerih primerih, da se je gradilo sa
mo takrat če so bila vsa sredstva in
vse oštalo’'že na razpolago. To bo pri
vedlo mnoga društva do notranjega 
utrjevanja in solidnega dela. Poleg 
zbiranja lastnih sredstvov se bodo fiz- 
kultume organizacije morale povezati 
z okrajnimi, mestnimi in krajevnimi 
ljudskimi odbori ter si v okviru mož
nosti zasigurati pri njih najnujnejša 
sredstva za gradnje.

Spričo velikega števila nedokončanih 
objektov mora biti naša prvenstvena 
skrb v prihodnjem letu dokončati 
gradnje teh objektov. Nesmiselno bi 
bilo začet i kakršnokoli novo gradu to, 
ki jo pa ne bi mogli uspešno izvršiti 
zaradi pomanjkanja materiala, pred
vsem pa. delovne sile. Tako se bomo 
morali lotiti predvsem ureditve tistih 
gradenj, ki jih lahko dokončamo z 
lastnimi salami. Mnogo pozornosti bo 
treba posvetiti popravilom že obsto
ječih in to predvsem telovadnicam ln 
stadionom, ki so v veliki večini bile 
zanemarjeni. Ne smemo nadaljevati' s 
staro prakso izkoriščati objekta, do-

pričetku poudariti, je to, da bodo fiz- kler gre ne da bi skrbeli za potrebna 
kulturna društva mogla, kakor pri I popravila in vzdrževanje.

Maj slovenski nogomet ne napreduje
Ne morem reči, da je slovenski no

gomet v stagnaciji, pač pa se razvija 
znatno počasneje kakor v drugih re
publikah. Predvsem bi se omejil na 
igro Odreda, ki zastopa Slovenijo kot 
edini predstavnik v zvezni ligi. Moštvo 
Odreda ne zna graditi igre, zato le 
razdira nasprotnikovo in v kolikor mu 
to uspe, je nasprotnik premagan. Tako 
igrajo v glavnem vsi slovenski nogo
metaši, O določenem sistemu ne mo
remo govoriti, kajti za sistem je po
trebna dovršenost vsakega posamezni
ka, ki povsem obvlada tehniko nogo
metne igre. Tega pa na žalost o 
slovenskih igralcih ne moremo trditi.

Poglejmo si torej naše posameznike. 
Videli bomo da jim žoga ne »leži«, 
kar smo lahko še prav posebno opa
zili na tekmi med Odredom in Milič
nikom iz Ljubljane, a Ttekma ie bila 
nikom iz Ljubljane. Ta tekma je bila 
drugim sta bila v moštvu Odreda tudi 
Hacler in Krou,pa. Ta dva sta v glav
nem pokazala, kako se ne sme igrati 
nogometa. Vsakdo ie lahko opazil, da 
delata najosnovnejše napake, da igrata 
brez instinkta, brez smisla za -skupno 
igro in docela brezglavo. Imamo še en 
tipičen primer takega posameznika: 
Kumar, namesto da bi leno oddal žogo, 
je z nogo zadel Stankoviča. Prav goto
vo je to najosnovnejša napaka nogo
metaša, ki ne potrebuje nobenega ko
mentarja. Ni nuino. da nogometaš, pri
nese vse odlike in vrline že ob rojstvu 
na .svet, pač pa je potrebno, da ga 
začne igrati že v mladosti.

Da bi se čimpreje dvignila kvaliteta 
slovenskega nogometa, sem mnenja, da 
morajo merodajni forumi omogočiti 
materialna pomoč čim večjemu številu 
mladih ljubiteljev nogometne igre.

Vozar Pavle.•
Ker se že mnogo govori o slovenskem 

nogometu, bi tudi sam rad povedal sa
mo eno misel, ki si mi zdi umestna. 
Živel sem nekaj let v deželi »krpenja- 
ka« (tu igra namreč mladina nogomet 
z žogo iz cunj), v Sarajevu, kjer ima 
nogomet prav gotovo več uspehov ka
kor v Sloveniji. Po mojem mnenju leži 
glavni vzrok, da slovenski nogomet 
kvalitetno ni enakovredgen drugim re
publikam, v tem, da drugod igra no
gomet mladina že od sedmega leta da
lje. Ne mislim, da je to nek načrten 
trening. To je le bolj igra na »dva

gola« in razna »žonglerstva« z žogo iz 
cunj. Na ta način pridobi mladina prož
nost, večjo hitrost, pa tudi. tehniko in 
borbenost. Ko dopolnijo fantje 14 let, 
se vključijo v nogometne klube in še
le sedaj začne sistematično trenirati 
pod vodstvom strokovnjaka. Pri nas 
pa je v marsičem drugače. Pri nas ,zač: 
no popolni začetniki načrtno trenirati 
takoj brez nujnih predpriprav. Trener 
jih že na prvem treningu napoti, da 
pretečejo nekaj »rund«, potem jih uči 
»štopanja«, streljanja na . gol m šele 
potem jim da za nekaj minut žogo za 
igro. Tak trening seveda večkrat mla
dinca, ki nima nobene predpriprave, 
ne zanima in zato po nekaj treningih 
izostane in izgubi vse veselje do no
gometa. _______ Janc Milan.

Na državnem prvenstvu 
v sabljanju ni bilo slo

venskih tekmovalcev
V Sarajevu se je v petek pričelo 

prvenstvo FLRJ v sabljanju, na ka
terem so sodelovale tri ženske in pet 
moških ekip. Slovenska zastopnika 
Krim iz Ljubljane ter Polet iz Ma
ribora na tekmovanje iz neznanih 
vzrokov nista prišla.

Pri borbah v floretu je zasedla pr
vo mesto zagrebška Mladost, drugo 
Crvena zvezda iz Beograda, tretje 
Lokomotiva iz Zagreba, četrto Rabot- 
nički iz Skoplja in zadnje Bosna iz 
Sarajeva, ’-i je izgubila vsa srečanja 

Pri ženskah je zmagala zagrebška 
Mladost pred Crveno zvezdo in Bos
no iz Sarajeva.

Naroiaite se 
na ..POLET/**



Se en odmev z letošnjega prvenstva FLRJ v namiznem tenisu
v

Veliko zanimanje je vladalo po vsej državi za V. državno prvenstvo 
v namiznem tenisu, ki je bilo preteklo nedeljo v Beogradu. Mnogi 
so se spraševali: ali bo tudi letos subotiški Spartak pokazal tisto kvali
teto kakor prejšnja leta jn ali bo uspelo Harangozu premagati Doli
narja ter si osvojiti državno prvenstvo. Na obe vprašanji smo dobili 
na prvestvu pritrdilen odgovor: tudi letos so igralci subotiškega Spar
taka skoraj v vseh disciplinah prevladovali in dokazali, da so še vedno 
nepremagljivi mojstri z belo žogico. Prav gotovo bo zanimivo nekoliko 
podrobneje oceniti letošnje državno prvenstvo in ugotoviti stvarno moč 
jugoslovanskega namiznega tenisa, prav tako pa tudi uspehe ali ne
uspehe slovenskih zastopnikov.

Spartak še vedno najboljši
Od 11 disciplin so si igralci iz Su

botice priborili 6 prvih mast. Ze 
predtekmovanjih je bflo vidno, da 
njihove zmage niso slučajne) saj so v 
vseh igrah s svojimi nasprotniki poka. 
zali ne samo večjo borbenost in teh
nično znanje, ampak tudi temeljito 
pripravljenost, kar v glavnem za ostale 
tekmovalce nie moremo trditi. Pri vseh 
je več ali manj vidna vešča roka tre
nerja Tiborja Harangoza? ki je svojim 
učencem priučil enotranski način 
Igranja, vendar pa so bili vsi v tem 
načinu igranja tako izpopolnjeni, da 
jim drugi, ki so pokazali sicer večjo 
nadarjenost, niso mogli ogrožati zmage. 
Njihova igra temelji predvsem v moč. 
nem napadu in tudi sijajni obrambi, 
vsi izvrstno obvladajo forhand med. 
tem klo se backhaind udarcu izmikajo. 
Tipičen primer Harangozove šole je 
nedvomno Gabrič: prav gotovo je iz
reden talent. Primanjkuje mu, kot že 
rečeno, dober bachand udarec in, kar 
je najvažnejše, pravilna taktika. Na- 
dvomno je v letošnjem letu znatno 
napredoval in se zasluženo uvrstil med 
najboljšo tismiorico v državi.

Mislili smo, da mladinci Spartaka ne 
bodo dosegli večjih uspehov, in sicer 
predvsem zato, ker so še vsi zelo mla
di in neizkušeni. Toda tudi oni so pri
pravili prijetno presenečenje: ves čas 
dvoboja s katerokoli drogo ekipo, ali 
v tekmovanju posameznikov, so ponov
no potrdili mnenja strokovnjakov, ki 
so trdili., da ima Spartak, kljub pre
hodu nekaterih mladincev med člane, 
ponovno nov kader mladih in nadar
jenih igralcev. Predvsem sta se odliko
vala s svojo mirno in premišljeno Igro 
mladi Markovič, ki si je tudi osvojil 
državno prvenstvo ter mali Terečik, ki 
je s svojo hladnokrvno igro večkrat 
navdušil številne gledalce. Oba sta pri 
tekmovanju moštev brez večjih težkoč 
osvojila prvenstvo, medtem ko je Mar
kovič v igri s Hamerlicem (Opatija) 
osvojil še prvenstvo posameznikov.

Pri članicah smo opazili še vedno 
starejši tekmovalki Čovičevo in Kar
in atovo. Medtem ko prvo odlikuje iz
vrstna ofenzivno igra, je Harmatova 
boljša v obrambi in tako sta tvorili 
vigrano dvojico, ki si je tudi povsem 
zasluženo osvojila prvenstvo v tekmo
vanju ženskih ekip. Morda je edina hi
ba v moštvu Spartaka, da še vedno ni
ma mlajšega ženskega naraščaja, ki 
bi uspešno zamenjal starejše tekmo
valke.

Zanimive igre posameznikov
Zaradi velikega števila tekmovalcev 

je vodstvo turnirja razdelilo tekmova
nje članov v dve skupini: I. in II. raz
red. Medtem ko so bili v I razredu v 
glavnem člani društev zvezne lige, so 
ee v II. razredu borili tekmovalci iz 
petalih društev posameznih republik. 
Naša pričakovanja so se uresničila. 
Vstop V finale so si priborili naslednji 
igralci: Harangozo Vilim (Spartak), 
Dolinar £«rko (Mladost), Vogrinc (Ho
rac), Gabrič (Spartak), Horvat (Par
tizan), Grujič (Železničar, Novi Sad), 
Valkovič (Borrac) in Roža (Crvena 
zvezda). Ti tekmovalci so morali igrati 
vsak z vsakim- Takoj si lahko opazil 
razliko med njimi, saj sta se po zna
nju Dolinar in Harangozo znatno lo
čila od ostalih. V finalnih igrah so bile 
marsikatere borbn izredno zanimive, 
polne duhovitih in tehnično dovršenih 
Potez. Najlepša igra na turnirju je bila 
nedvomno Dol mar-Vogrinc. Oba igral
ca sta se odlikoval l z izvrtno ofenziv
no igro, vendar pa je Dolinar z moč
nejšim udarcem osvajal točko za točko. 
Vogrinc se nam je predstavil v po
vsem novi luči. Medtem ko na lan
skem prvenstvu še ni obvladal vseh na
činov igranja, je prav v igri z Doli
narjem dokazal, da je nedvomno naš 
tretji igralec, takoj za Harangozom in 
Dolinarjem. Najboljšo obrambno igro 
je nudil v vseh tekmah Horvat. Odli
kuje ga izvrsten refleks in, če smemo 
reči. harmonično igranje nog. Svoj naj
več ji uspeh je dosegel v igri z Vogrin
cem, ko mu je že skoraj izgubljene 
žoge z neverjetno lahkoto vračal. Svoje
vrsten rekord je dosegel v predtekmo
vanju v gri z Ba jičem. To je bila edina 
igra na turnirju, ki jo je odločila ura. 
Premagal je Bajiča v 40 minutah z re
zultatom 5:2, 2:1, 2:1, torej odpade za 
vsako točko 8 minut. Grujič, član Že
lezničarja iz Novega Sada, je pokazal 
umirjeno igro. Ni sicer kdovekako na-

nejši in izkušenejši. Prav gotovo pa je 
nazadoval Roža, odkar je zapustil ma
tični klub Spartak. V igrah je bil nam
reč vseskozi malodušen, čeprav bi lah
ko marsikatero igro odločil v svojo 
korist. Rekli smo že, da sta bila raz
red za sebe Harangozo in Dolinar. Oba 
igralca odlikuje mednarodna izkušenost 
in neverjetna zbranost v borbi za vsa
ko točko. Mislili smo, da bo ta igra 
višek prvenstva, toda prav zaradi iz-

Novi državni prvak, Vilim Harangozo 
(Spartak - Subotica)

vrstnih taktičnih potez z obeh strani 
ni bilo igra toliko lepa kolikor borbe
na. Harangozo je bil v odločilnem sre
čanju z Dolinarjem boljši in je tudi 
zasluženo osvojil prvenstvo.

Uspehi in neuspehi Slovencev
Republiško prvenstvo Slovenije nas 

ni povsem zadovoljilo in že takrat smo 
lahko sklepali, da naši igralci na dr
žavnem prvenstvu verjetno ne bodo že
li vidnih uspehov. Na letošnje prven
stvo so odpotovali naslednji igralci: 
mladinci: Gramatčikov, Brezar, Hlefoš 
(Železničar, Kranj), Valentar, Korbar, 
Frelih (Gregorčič, Jesenice), Kosmač, 
Kocjan, Skrjanc (železničar, Ljublja
na) ter dva mladinca iz Radovljice. 
Članice: Bedenk, Bogataj (Železničar, 
Kranj), St rumbi, Korbar (Gregorčič, 
Jesenice). Člani: Ahačič (Železničar, 
Kranj), Medvedšek (Kladivar). Strumbl 
(Gregorčič) in Strojnik Roman (Krim). 
Vidimo torej, da na državno prven
stvo niso odpotovali naši boljši igralci, 
in sicer republiški prvak dr. Lazar, 
dalje Bradeško in pa Bogataj, ki je 
kaznovan s prepovedjo igranja za eno 
leto.

Strojnik je že v prvi igri predtekmo
vanja izpadel. Prav tako sta izpadla 
budi Medvedšek, ki je tekmoval v 
I razreda, in Strumbe 1. ki je skupno 
s Strojnikom in Ahačičem nastopal v 
II. razredu. Največ uspeha je imel vse
kakor mladi Ahačič iz Kranja, ki si je 
priboril vstop v finale. Tu je nesrečno 
izgubil z Renduličem iz Karlovca, ven
dar pa bi lahko z nekoliko večjo paz

ljivostjo (vodil je že v prvem nizu 
19:13) priboril naši republiki prven
stvo II. razreda, Ahačič je bil namreč 
vseskozi borben in pazljiv. V finalni 
igri pa ga je verjetno premotilo vpitje 
številnih gledalcev, ki so vzpodbujali 
Dolinarja in Harangoza, ki sta se bori
la na sosednji mizi, Ahačič bo moral 
v prihodinjosti posvetiti več pozornosti 
taktiki igranja, prav tako pa bodo mo
rali biti njegovi nastopi umirjenejši. 
Isto kar smo govorili o članih, velja 
tudi za članice, ki bi si lahko pribo
rile lepša mesta, če bi upoštevale na
svete svojih vodij. Bogatajeva je nam
reč imela nekaj zmag tako rekoč v ro
kah (n. pr. proti Kalefovi, ko je že 
vodila z 2:0), vendar pa je zaradi ne
izkušenosti prepustila zmago svoj.im 
nasprotnicam.

Kaj pa mladinci?
Na vseh republiških turnirjih, pa 

tudi na različnih nastopih zveznega zna- 
značaja se je doslej najbolj izkazal 
mladinec Gramatčikov iz Kranja, ki 
si je povsod priboril vstop v finale in 
si tako osvojil če že ne prvo, pa vsaj 
drugo mesto. Pričakovali smo, da bo
mo Slovenci na letošnjem državnem 
prvenstvu največ dosegli prav v mla
dinskih igrah. Poleg Gramatčikova je 
mnogo obetal tudi Kosmač lz Ljublja
ne, in upali smo, da bo pripravil mar
sikatero presenečenje. Ze v igrah mla
dinskih moštev pa smo videli, da Gra- 
matčikovu nekako »ne gre«. Vodja slo
venske ekipe, tov. Rebolj, ga je več
krat opozoril na nepravilnosti v igri 
ter mu dopovedoval, da mora tako 
igrati kakor zna, toda iz nerazumlji

vih vzrokov je mladi Gramatčikov pod
cenjeval svoje nasprotnike in s tem za
pravil priložnost, da pribori prvo me
sto Železničarju iz Kranja. Isto neres
nost smo opazili tudi pri tekmovanju 
posameznikov, ko so mu nekateri ne
izkušeni mladinci delali neverjetne tež- 
koče, seveda zaradi njegove »vzvišene 
igre«. Priboril si je vstop v polfinale. 
Njegov nasprotnik je bil Hamerlic iz 
Opatije, katerega je Gramatčikov na 
mednarodnem prvenstvu v Opatiji brez 
težav premagal. Mislili smo, da bo za
igral resno in da bo vsaj en slovenski 
mladinec v finalu. Toda na splošno 
presenečenje je Hamerlic gladko pre
magal Gramatčikova z 2:0 in si tako 
priboril vstop v finale. Prav ob tej pri
ložnosti je Dolinar, ki je sledil tej 
igri. Gramatčikovu očitajoče rekel: 
»Sla,bo zastopaš Slovenijo. Pokopala le 
je neresnost!« Nasprotno pa se je 
ogorčeno boril Kosmač. Zavedal se je 
svoje dolžnosti ne samo do svojega 
društva (Železničar, Ljubljana), ampak 
je hotel na vsak način priti v finale 
ln dokazati, da namizni tenis v Slove
niji napreduje in ima vse možnosti na
predka. V polfinalu mu je bil nasprot
nik Markovič iz Subotice, ki ga je z 
večjo izkušenostjo premagal z rezul- 
takom 2:1. Čeprav je izgubil to igro, 
lahko trdimo, da je na letošnjem pr
venstvu dosegel svoj največji uspeh.

Ostali mladinci so se več ali manj 
nesrečno borili. Poznalo se jim je, da 
so vse premalo trenirali, saj so pogre
šili »pri navadnih žogicah«, torej prav 
tam, kjer so njihovi nasprotniki nabi
rali posamezne točke. Poudariti mo
ramo, da sta bila predvsem uspešna 
Brezar iz Kranja in Valentar z Jese

nic. Oba mladinca bosta nedvomno še 
mnogo dosegla, če bosta imela prilož
nost pod vodstvom izkušenih igralcev 
izpopolnjevati svoje znanje in si pri
dobiti nujne izkušenosti. Skoda je tudi, 
da niso nastopali v tekmovanju mla
dinskih ekip igralci ljubljanskega Že
lezničarja, ki so zelo izenačeni, in bi 
lahko dosegli eno najboljših mest.

k Marsikateri smučar se je ze pritožil 
•čez kvaliteto smuči, ki jih je kupil 
pri trgovskem podjetju »Siovenua- 
sport«. Zanimalo nas je. kakšne so te 
smuči in sploh smuška oprema s ka
tero postrežejo kupcu v

Kaj misli Harangozo 
o slovenskih igralcih

Po končanem prvenstvu nam je pr
vak Vilim Harangozo za naše čitatelje 
povedal nekaj zanimivosti o slovenskih 
igralcih in kako bi bilo mogoče dvig
niti kvaliteto slovenskega namiznega 
tenisa. Najprej je podčrtal nujnost, da 
Slovenci osnujejo društvo, kjer bodo 
zbrani vsaj trije najboljši slovenski 
igralci. Ti bodo namreč pritegniti šte
vilno mladino, ki bo imela priložnost 
v igri s to trojico izpopolnjevati svo
je znanje, hkrati pa bo imela mladi
na prav v teh vrhuncih svoj cilj. O 
neuspehih Gramatčikova je menil, da 
mladi igralec nazaduje samo zato, ker 
nima v svojem društvu močnega igral
ca, ki bi ga povlekel za seboj. — Na 
splošno pa je mnenja, da so Slovenci 
nadarjeni za to športno panogo, treba 
bo samo temeljitega pouka in načrtne
ga dela. Mnenja je bil, da bi morala 
Namiznoteniška zveza Slovenije orga
nizirati šolo, ki bi jo morda prevzel 
njegov brat Tibor, ki prav te dni od
haja v Avstrijo, kjer bo pripravljal av
strijske reprezentante za mednarodne 
nastope. — Ob koncu razgovora pa je 
prav prisrčno pozdravil vse slovenske 
namiznoteniške igralce in vse čitatelje 
»Poleta«. L. M.

Kaj prodajajo ali -15 Bič 
na enem paru smuči

tpcu v edinih trgo
vinah; ki prodajajo športne potreb
ščine Zato smo si ogieaan zaioge v 
trgovini ln rezultat ogleda'.' Pora.ten!

V trgovini slone v kotu smuči v teh 
vrst — otroške, skakalne, smuči za 
smuk in slalom. Ogledali smo si ctr. 
na katerem so že montirani rcbnuti; 
Na drsni ploskvi ki bi morala biti 
čim bolj gladka, smo na eni smučka 
našteli sedem grč, na drugi pa osem. 
Več ali manj grč je skoraj na vsakem1 
paru. Vsakemu otroku Je znano da 
mora žlebiček teči po sredini drsne 
ploskve izg leda pa, da samo tistim 
ne ki smuči razpošiljajo. Opazili smo
namreč, da večkrat teče ob strani in 
celo da je krivulja« kot paragraf.
Les je pri vseh slab in umetno sušen. 
Značilno pa je da se take napake
opažajo skoraj samo pri smučeh dr
žavnega podjetja »Elan«, medtem ko 
izdelujejo obrtniki, zadruge in pri
vatniki smuči povprečne in včasih kar 
dobre kvalitete

Palic v Sloveniji sploh ne izdelu
jejo Pošilja jih tovarna metel »Naša 
obaveza* iz Krapine. Nekatere so 
brez konic, druge so počene, včasih

lične velikosti, usnje je raznobarvno, 
izdelava slaba in površna. Komplet
nih vezi nimajo. Treba je kupiti razne 
dele in sestaviti vezi, lcakor pač vsak 
sam zna in ve. Deli so slabo izdelam, 
ponavadi zarjaveli in iz slabega mate
riala.

Takšne smuške potrebščine pošilja 
predvsem »Elan« poslovalnicam »SIo- 
venijasport« ki nimajo drugega vira 
in morajo prodala ti to, kar dobe Vsak 
odpadek je dober, vsak preperel ko
šček lesa bo prišel prav. Kal zato če 
je kvaliteta pod vsako kritiko, samo 
— da ie plan izpolnjen. In če pomi
slimo da le bilo Sloveniji nakazanih 
samo 64t parov smuči, ki so po večini 
takšne »kvalitete«, potem se nam zde 
lepe besede o množičnosti in kvaliteti 
le — prazno govoričenje. Si—

Na obisku pri najboljših sabljačih Slovenije v Mariboru

Šiiri leta plodnega iie uspešnega dela
sabliaškega kluba »POLET«
Po uspehih, ki so dosegli v letošnjem 

letu Boletovi sabljači, jih lahko upra
vičeno prištevamo med najboljše sab
ljače v Sloveniji. V vseh važnejših 
srečanjih opazimo njihova imena vedno 
v vrsti najboljših. Tako so imeli na 
republiškem prvenstvu posameznikov 
dva prvaka, in sicer med mladinci v 
floretu Ratner ter med člani v sablji 
Papež. Tudi na mladinskem državnem 
prvenstvu so dosegli mladi sabljači 
lepe uspehe, saj so osvojili 4. mesto v 
floretu, člani pa so osvojili v sablji 
4 mesto. Svoj največji uspeh pa so 
dosegli letos meseca junija, ko so osvo
jili ekipno prvenstvo LRS. Da sp si 
zasluženo osvojili naslov najboljših 
sabljačev Slovenije, potrjuje ponoven 
uspeh, ko so meseca novembra v tek
movanju za Hanžičev memorial osvo
jili ekipno prvenstvo ter si priborili 
pokal z zasedbo vseh prvih mest med 
posamezniki. . ...

V mali zakotni ulici na vzhodu Ma
ribora je lep športni dom, ki so ga 
požrtvovalni sodelavci »Poleta« pre
uredili v svoj lastni športni dom z 
vsemi potrebnimi stranskimi prostori. 
Dve veliki dvorani sta namenjeni za 
telovadnici, ki služita istočasno sablja
čem za borilnico. ’ .

Ko sem obstal pri vratih, opazujoč 
posamezne pare med boren jem, sem 
dolgo zaman iskal z očmi njihovega 
neumornega vaditelja, tov. Mohorja, ki 
nima samo neprecenljivih zaslug za dvig 
tega lepega športa v Mariboru, ampak 
prenaša svoje dragocene izkušnje tudi 
na ostale kraje daleč izven meja Ma
ribora Tov. Mohor je pravkar vadil z 
mladincem in sem ga spoznal šele, ko 
je snel sabljaško masko. Vesel je bil 
mojega obiska, rekoč, da bi bilo po
trebno tudi javnost seznaniti s tem 
športom, saj se doslej ni skoraj nič 
pisalo o sabljanju.

V kratkem razgovoru mi je tov. Mo
hor povedal, koliko truda je bilo treba 
tekom štirih let, ko je začel z delom

v Mariboru. Danes, po 4 letih, pa je 
že vzgojil nad 4U borcev, ki so prešli 
dolgo šolo, od začetniškega tečaja m 
klasičnega šolskega bore&ja, do pro
stih borcev, kakor imenuje one sablja
če, ki so sposooni nastopati na vseh 
prvenstvenm borbah. Njegovi uspehi 
so tudi v tem, da ni znal pritegniti v 
krog sabljačev samo dijake, ampak, 
da mu je uspelo pritegniti tudi de
lavce in člane sindikatov.

V začetniškem tečaju je vključenih 
17 novincev obojega spola. Tečaj, ki 
se je začel pred dvema mesecema, bo 
predvidoma trajal 6 mesecev. V tem 
tečaja se sabljači najprej uči osnov
nih gimnastičnih korakov, ki naj jih 
privadi pravilnega dela nog, in pa po
sameznih vaj z rokami. Po obvladanju 
teh gimnastičnih vaj šele preidejo k 
vadbam osnovnih prvin, kjer vadijo 
osnovne vaje z orožjem.

Tečajnik začetnik polaga po treh 
mesecih vadbe izpit iz klasičnega bo
ren ja, ki obsega okoli 12 lekcij, pred 
veččlansko komisijo. Komisija ocenju
je posamezne lekcije po točkah. Te
čajnik. ki doseže 5 točk, uspešno pre
stane izpit in dobi naziv prostega 
borca. S tem si pridobi pravico do 
vsen "nastopov na turnirjih. V začet
nem tečaju se uče tečajniki klasičnega 
borenja, ki polaga največjo pozornost 
na kvalitetno izvedbo, medtem ko 
borbeno borenje, ki ga vidimo na tur
nirjih. kaže samo moč in iznajdljivost 
sabljačev, kjer vsak borilec stremi sa
mo za tem, da zadene nasprotnika, ne 
da bi bil pri tem sam zadet.

Poleg začetniškega tečaja vodi tova
riš Monor še nadaljevalni tečaj, ki ga 
obiskuje 9 tečajnikov obojega spola. 
V tem tečaju se uče tečajniki vseh 
ostalih prvih, da si pridobe potrebno 
rutino in izurjenost. Obenem pa se 
urijo v prostih vajah. Tudi ti tečaj
niki so skupinsko izvajali vaje za 
tehniko nog ter nato prešli na pred- 
vaje za borbo. Učitelj predhodno po

kaže vsako vajo, katero tečajniki po- | tem upravičeno pridobila naslov naj- 
nove v dvoje. T 
tečaja črpa
j ali vaje,

Tudi ti tečajniki so skupi
od osnovnih korakov

Tov. Mohor, marljivi vodja 
mariborskih sabljačev

skeletna prvakinja v floretu Koširje
va, ki pa nastopa letos že uspešno pri 
članicah. Na Hanžičevem turnirju je 
dosegla 1. mesto v floretu ter si je s

ningu 
kujemo.

Z marljivim treningom pod strokov
nim vodstvom izkušenega in neumor
nega sabjaškega učitelja tov. Mohorjalitina |OiUVUi,u uc* V ! .\ t-« - »---■» .1 —
so dosegli »Po-letovi« sabljači Ratner. 
Oblat, Keršič. Celestina Bojan in Ma
ja in ostali, prehodno zastavo najbolj
šega sabljaškega kluba v Sloveniji in 
2 prehodni zastavici za najboljše v 
sablji in floretu, kar je zasluženo pla
čilo' za njihov trud in v vzpodbuda k 
nadaljnjim uspehom. G. A.

Skupščina PD Kamnik
Dne 15. t. m. je bila v Kamniku 

skupščina planinskega društva. Le
tos so kamniški planinci popravili 
kočo na Kokrškem in delno na Kam
niškem sedlu, v kateri je investi
rano 400.000 dinarjev. Kamniški alpi
nisti so letos izvedli 190 vzponov, ob 
koncu skupščine pa so se člani ob
vezali, da bodo opravili v čast 10. 
obletnice OF 5000 delavnih ur na po
stojankah, alpinistični odsek sam pa 
500 ur. Jan

Ali si že poravnal ffp
naročnino e

Udejstvovanje naših alpinistov v minuli sezoni v Julijskih Alpah

Čopov steber je letos preplezalo 11 navez
Število naših mladih plezalcev, ki 

so sposobni plezati najtežje smeri, se 
je v zadnjem letu. ati pa v zadnjih 
dveh letih zelo pomnožilo: od dobre 
desetine kvalitetnih plezalcev v letu 
1948 je naraslo na vsaj še enkrat to
liko v letu 1950. Zato bo vedno težje 
voditi evidenco pomemibnejaih vzpo
nov v naših gorah. Letos je tudi Pla
ninska zveza Slovenije na sesianku 
načelnikov alpinističnih odsekov v 
Vratih sklenila ukiniti enotne evidenč
ne pole alpinistov in bo odslej vsak 
odsek zase beležil svoje vzpone Tako 
je neka centralna evidenca vzponov 
onemogočena in točno beležimo odslej 
samo se prvenstvene vzpone. Pri vseh 
ostalih ponovitvah težkih smeri, ki 
naglo naraščajo pa se kljub najboljši 
volji pripeti, da je kakšen vzpon iz
puščen

Po slabem vremenu in tragediji na 
Jalovcu konec maja. se je vreme po
boljšalo, sneg je skopnel in alpinisti 
so se že podali v težje sit ene. 11. junija 
sta preplezala Krušic in Šilar novo 
smer v južni steni Kotove špice. Sie
na je visoka 230 m smer je mestoma 
V. stopnje. 16. junija so Verovšek. 
Fajdigova Černivec in Vavken prvič 
ponovili smer Verovšek—Zupančič v

____ ...____ Dražkem vrhu 23 junija sta preple
nrrvirv,.-! . zala Krušic in Šilar prvenstveno smerP oval, vendar pa je znatno sigur- | severovzhodnega raza Stenarja.

V zvezni košarkaški ligi
bo sodelovalo 12 ekip

Pretekli petek, soboto in nedeljo 
je bilo v Beogradu prisotnih na 
skupščini Košarkaškega saveza Ju
goslavije nad 40 delegatov iz vseh 
republik.

Skupščina je sprejela številne no
ve naloge in sklepe za leto 1951. Ta
ko bo prihodnje leto v zvezni ligi 
namesto 10 članov tekmovalo 12. 
Enajsti in dvanajsti član bosta iz
brana na kvalifikacijskem tekmova- 

ki je razdeljeno v dve grupi. V 
zahodni grupi tekmujejo ljubljan
ska Enotnost, Železničar iz Karlovca 
in prvak BiH, v vzhodni pa Proleter 
iz Zrenjanina, prvak Makedonije ter 
zmagovalec iz srečanja med Spar- 
takom (Subotica) in mariborskim 
Železničarjem.

Osnovana je tudi ienska zvezna 
liga, ki šteje 6 članov: Crvena zvez-

njanin), Split, Železničar (Lj.) in 
zagrebška Lokomotiva.

Delegati so soglasno sklenili, da 
se ob nerešenem rezultatu ne bo več 
igralo podaljška, ampak se, kot v 
drugih evropskih državah, vpelje za 
prvenstvena srečanja neodločen re
zultat. Na ta način se šteje: zmaga 
2 točki, neodločeno 1, poraz 0 točk, 
igra predana brez borbe —1.

Novost jugoslovanske košarke je 
tudi izvolitev zveznega kapetana, ki 
mu je poverjena dolžnost sestavljati 
državno reprezentanco.

29. in 30. junija sta preplezala Verov
šek in Vavken dve novi smeri, eno v 
Dražkem vrhu drugo v Toscu. V tem 
mesecu sta ponovila Kitar in Levstek 
na kondicijskem treningu ljubljanske
ga alpinističnega odseka Wissiakovo 
smer. v Triglavski steni- Ta smer je

Naslov mednarodnega sodnika je 
bil priznan tovarišem B. Jovanoviču, 
M. Kobaliju in M. Stefanoviču, za 
mednarodne sodnike pa so bili pred
lagani Mednarodni košarkaški fede
raciji še: S. Colovič, G. Radojkovič,

da, Železničar (Bgd.), Proleter (Zre- > M. Minič in Gerdov.

bila že v lanskem letu prvič ponov
ljena. Po drogi ponovitvi letos se je 
povzpelo preko nje še troje navez 
(Blazina—Pa.jer, Vidmar—Govekar in 
Sekloča—Fa jdiga).

V juliju (16 VII.) sta ponovila Vav
ken in Levstek prvič smer Debeljak- 
Kočevar s severni steni Široke peči. 
Ta smer je ena najtežjih prvenstvenih 
smeri pri nas preplezanih po osvo
boditvi- 27. VII. sta nameravala De
beljak in Perko ponoviti smer Aschen- 
brenner—Tiefbrunner po severni stra
ni Travnika a sta se že v spodnjem 
delu stene ločila od originalne smeri 
ter izvedla varianto v najtežjem delu 
stene. Originalna Aschenbremier.ieva 
smer je bila letos nato še večkrat po
novljena: 7. avgusta sta jo preplezala 
Kilar in Levstek. 8. avgusta Verovšek 
in Vavken, mesec kasneje Govekar in 
Vidmar peto in obenem zadnjo letoš
njo ponovitev pa sta izvedla 16 X. 
Debeljak in Kočevar Ascheobrenner- 
jeva smer v Travniku je bila do letos 
po naših plezalcih le enkrat ponov
ljena in sicer sta jo ponovila 1. 1948 
z 2 bivakoma Kočevar in . Frelih Vse 
letošnje ponovitve so bile izvršene 
brez bivaka. Po vzponih so primerjali 
plezalci težave originalne Aschenbren- 
nerjeve smeri s težavami, variante De
beljak—Perko. a. danes še ni mogoče 
izreči končne besede, ker trenutno 
pozna obe smeri edino Debeljak. Smer 
v Travniku je ocenjena s VI. težav
nostno stopnjo ter velja še danes za 
najtežjo plezalno turo v Julijskih Al
pah. Tudi druga smer v Travniku, 
smer Jesih—Lipovec je bila letos tri
krat ponovljena in tako je naraslo 
število ponovitev te smeri na pet

Raz Travnika pa je bil doslej po
novljen že več kot desetkrat

9 avgusta je preplezal Kočevar s 
Herbstom novo smer v severni steni 
Stenarja ter je nato bivakiral na vr
hu. 13. avgusta sta preplezala novo 
smer v severni steni Sit nad Planico 
Zupan in Keršič, drug nov vzpon pre
ko iste stene sta istega dne izvršila 
Kočevar in Herlec. 22. avgusta sta 
ICilar in F?:digova prvič ponovila 
smer Dolar—Avčin v severni steni 
Riavine drugo ponovitev sta kasneie 
izvedla Govekar in Vidmar. Istega 
dne sta preplezala Verovšek m Zupan 
novo smer v Dražkem vrhu; to ie le
tos že druga nova smer v tej steni.
25. in 26. avgusta sta preplezala Koče
var in Perko z enim bivakom skoraj 
lOOOmetrsko steno Zadnjega Prisojni
ka direkten vzpon le stene je bil za
nimiv alpinističen problem po 1.1948. 
C lami AO Postojna so na svojem te
čaju preplezali v gorah nad Zadnjico 
2 smeri eno novo v Vodnikovem Vr
šacu, drugo pa v Kanjavcu. Vendar

moramo verjetno smatrati vzpon pre
ko skoraj lOOOmetrske stene Vodniko
vega Vršaca z ozirom na to. da so 
bili plezalci večinoma začetniki le za 
kompromisno rešitev, direkten vzpon 
preko te stene; posebno zadnjih 300 
metrov, bo ostal še nadalje zanimiv 
alpinističen problem.

Tudi raz Jalovca in Čopov steber 
sta bila letos precejkrat ponovljena in 
so se preko njiju povzpele letos tudi 
že ženske. Obe smeri sta postali izra
zito »modni« plezalni turi in ju ple
zalci plezajo zato da si pridobe »ime« 
dobrega alpinista. Obe smeri beležita 
doslej že nekaj čez 20 ponovitev; pre
ko Čopovega stebra se .ie povzpelo 
letos 11 preko raza Jalovca pa 15 
navez. Precej ponovitev beleži tudi 
Skalaška smer v Špiku Letos je bila 
okoli desetkrat ponovljena in s tem 
je število vseh ponovitev doslej na
raslo že nad 20 Mani ponovitev bele
žita Hudič v steber v Prisojniku ter 
smer Jesihova — Lipovec — Kajzelj v 
Rakovi špici Prva smer ie bila že 
okoli desetkrat ponovljena, do drugi 

=«• ir >- • w|n doslej «ele 5 navez. 
Izmed ostalih pomembnejših ponovitev 
navajamo: prvo ponovitev smeri Jesih- 
Lipovec v Kog lici katero sta izvedla 
Zupančič in Sekloča prvo ponovitev 
Aleksič—Jurca v Zadnjem Prisojniku. 
(Zupančič in More) ter četrto pono
vitev smeri Dibona—Lipovec v Široki 
peči (Kočevar in Preložnik). Novo 
smer v Zadnjem Prisojniku iz Sked
njev sta. preplezala Herlec Emil in 
Kod ra n iz Kranja. Vendar čaka. kljub 
temu. da štejejo nekatere znane in 
modne smeri tako visoko število po
novitev še nekaj težkih smeri na 
»otvoritev«. Tako doslej še nista bili 
ponovljeni svoj čas razvpiti smeri: 
Jesih — Lipovec v Dražkem vrhu in 
smer Arih—Krušic—Dimnik v Rakovi 
špici. Samo enkrat je bila doslej po
novljena smer Debelakova—Deržaj— 
Sumer v Špiku in dvakrat smer Bi- 
schofsberg-er — Schinko v Frdamanih 
policah. Ti dve smeri letos sploh ni
sta bili preplezani

Novo smer v južni steni Kukove 
špiče ie preplezal z Balohom komaj 
17 letni Sekloča, Krušic in Sikar pa 
sta 24. IX preplezala novo smer v 
južni steni Rušiee Ta stena je sicer 
visoka samo 300 m. vendar jo tvori 
ena sama strma plošča in je vzpon 
omenjenih dveh alpinistov ze njuna 
druga prvenstvena smer v tej steni- 
Njuno prvo smer lz 1. 1948 ie letos 
Prvič ponovil s tovarišem Sekloča.

15. oktobra so preplezali Krušic 
Zupan in Stražišar novo smer v se
verni steni Stenarja in to je letos že 
tretja prvenstvena smer v ostenju te 
gore. 23 X. ie izvedel Krušic s tova
riši nov vzpon _ preko vzhodne stene 
Pelca nad Klcnicami dan kasneje pa 
je preplezal s Stražišarjem še prvič 
vzhodni raz iste gore Ta vzpon je bil 
zadnje pomembnejše alpinistično de
lanje v letošnji poletni plezalni sezoni 

Blažej Janko

Izbenmo naiboijšega 
slovenskega športnikai

"S

Najboljši prejme pokal »Poleta«
V zadnjih številkah našega tednika smo objavljali slike in 

kratke opise športnih uspehov naših najboljših športnikov, ki pri
dejo v poštev pri izbiri najboljšega slovenskega športnika. Seveda 
je tu še mnogo drugih, ki so po mnenju športnih prijateljev vredni 
naslova najboljšega, vendar pa je treba z odgovori pohiteti, ker 
bomo v novoletni številki že objavili rezultat ankete.

Doslej smo prejeli vsega 1 03 prispevke; to pa je seveda mnogo 
premalo, če vzamemo v obzir, koliko športne publike je v Slove
niji in koliko čitateljev ima naš list.

Največ f/lasov je doslej dobil Janez Polda.
Če listamo po odgovorih, naletimo na prvem mestu največ

krat na ime Janeza Polde. Doslej jih je zanj glasovalo 76, med 
drugimi tudi nek kolektiv športnega društva v Celju, ki je poslal 
skupno enajst odgovorov, pri katerih je vrstni red vseh desetih 
športnikov isti. Izgledia torej, da ima doslej junak naše planiške 
skakalnice največ izgledov, da dobi pokal, ki ga bo po
klonil »Polet« najboljšemu slov e sk emu šport
niku.

Nagrade za najboljše odgovore
Izmed tistih, ki bodo uganili najboljšega slovenskega šport

nika, bo izžrebana desetorica. Prvim petim bo pošiljalo naše 
uredništvo »Polet« brezplačno vse leto 1951, drugi 
petorici pa pol leta. Zato pohitite in

Izberite najboljšega slovenskega športnika!

Odreži in izpolnjeno odpošlji takoj uredništvu »P o I e t a« 
Ljubljana, Likozarjeva, prov. Ul

6.

8.

10.

(podpis in točen naslov)

.J
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Veliki načrt inženirja Stanfttl WnndkeI

Ali bodo noši simicarfi
kmulM »ieteii«. 150 metrov?

x zadnjem, času začele pojavljal dokaitisem- 
bo dovoljevala s ko ke * ozir o m z' ‘lete do IsVmetiov. Tudi »Ljudski

V našem tisku so se 
zacionalne vesti o ogromni
in ki bo dovoljevala skoke <_________________________  _______ ___
tednik« iz Trsta je noti velikim naslovom pisal, da bodo že v te.i se
zoni skakali v Planici 156 m da leč. Zanimalo nas je kako je s to 
stvarjo, zato je član naše redakcije obiskal inž. Bloudka. Že v naprej 

lahko povemo, da s 150 metrskimi skoki letošnjo zimo ne bovam .pa 
se me.

Razgovor kot vsak drugi Vprašanja 
itn odgovori, beležke o skakalnicah, 
vzpenjačah in domovih — in končno 
vprašanje: »In smuški poleti? Kaj pa 
nova skakalnica?«

Inž Bloudek se je nasmehnil. Na 
vseh teh velikih skakalnicah kot je 
pri nas v Planici ali v Obersdorfu. 
smučar kljub vsemu skače in ne leti. 
Opazili so se začetki, nekaki znalki le
ta. Toda to vse skupaj' ni bilo tisto, 
kar si zamišljam jaz. Letos borno pa 

•v Planici začeli poizkušati zares leteti.
In potem začne inž. Bloudek govo

rili o svojem velikem, načrtu velikem 
zato, ker je -tako enostaven in pomeni 
nekaj bistveno novega v gradnji smu
čarskih »letalnic«.

Kako izaleda skakalnica, vemo Pro
fil je v glavnem isti pri velikih in pri 
majhnih Naklonski kot mo-stu. ki igra 
veliko vlogo, znaša od 3 do- 9 stopinj. 
Strmina doskočišča naj bi kar najbolj 
vemo prikazovala krivuljo -skakalče
vega skoka- Cim manjši je bil kot pod 
katerim te skakalec pristal, tem lažji 
je -bil skoki in skakalnica. Tako je bilo 
na-ipprei pri majhnih potem pa ko so 
začeli graditi velike skakalnice, tudi 
pri teh. Seveda pa -so postajali skoki 
tembolj nevarni čim .večja je bila 
skakalnica in s tem seveda brzina. 
Najbolj nevaren paj j'e postal trenutek, 
ko se začne sm-ucav spuščati, to se 
pravi ko prilti čez hrbet in zazre pod 
sabo globino Takrat se je ponavadi 
vsak »lovil« in če je prehitro prešel 
v padec, je lahko strmoglavil. Take 
padce, ki so vedno nevarni,, smo opa
zili tudi na veliki skakalnici v Pla
nici Nevarnost je postajala torej tem 
večja, čim večja je bila skakalnica.

Letos smo gledali na Planici prvi 
skok Norvežana Hdysae terja na 80me- 
trski skakalnici. Ko je priletel oez 
hrbet in zazrl pod sabo globino, se.je 
opazno zdrznil- Nič čudnega. Pod njim 
se je odprl prepad ki je tem- večat, 
čim večia ie skakalnicam Ta »prepad« 
dela skakalcem največ preglavic.

Kako odstraniti to oviro in nevar- 
noist?

Inž. Bloudek -si ie dolgo, belil glavo. 
Potem pa ie prišel na idejo, ki se mu 
je zdela kar preveč enostavna. Ali se 
bo obnesla? Pomenila bi revolucijo v 
gradnji »letalnic«, ki so bile doslej

Ing. Stanko Bloudek, znani strokovnjak 
in konstruktor planiških skakalnic

vendarle omejene do 120. 130 ali 140
Hodil je m -Gorenjski in iskal teren. 

Plezal je po plazovih in gledal v glo
bino Tekal je po grušču nizdol. meril 
in računal. Potem -je' našel pravi te
ren.

Vsi poznamo velika plazovi ta,, po
bočja v Planici nasproti skakatatcimu

Pozimi pokrije grušč globok sneg. Str
mina je velika (okoli 40 stopinj), iz
tek -je lep, raven in gladek. Takih pla
zov je pod našimi gorskimi velikani 
povsod dovolj. Ini lo je teren za nove. 
prave »letalnice«, ki bodo omogočile 
lete do 150 m. In kar ie glavno lete, 
ki ne -bodo polovico.tako nevarni, kot 
so bili skoki na veliki skakalnici. . .

Na zglajeni strmini (do 45 stopinj 
naklona) bodo dvignili most, ki bo 
imel morda 30 do 35 stopinj naklona 
(zaenkrat še ne vedo točno koliko, saj 
je to s-tva-r preizkusa in bodo most 
gradili iz snega). Radius od zaleta do 
mostička bo blag in mostiček ne bo 
visok. Hrbet p-od- -mostičkom -ho komaj 
opazen, ker bo tuc-l krivulja leta ko
maj opazna.

Skakalec bo na dolgem zaletu dose
gel veliko -bralno s katero bo pridrvel 
na mostiček. Tu ne bo odskočil, ampak 
se isia-mo dvignil, se viegel na zrak in 
če bo znal izrabiti silen veter, to je 
zračni upor, bo s pravilno držo telesa 
letel zelo daleč, toda ne visoko, am
pak tik nad strmino. Zrak sam ga- bo 
nesel, to se pravi, da, bo letel v 
pravem pomenu besede. Ce zračnega 
toka ne bo znal izrabili s p-ravilno- 
držo telesa in smuči, ibo takoj- pristal 
in se peljal naprej po strmini Nič ne 
bo pomagal še tako močan odriv in 
do izraza bodo torej prišle predvsem 
zmožnosti sm-učarja kot »letalca«.

»Tako »letalnico« zgraditi ni težko. 
Letos bodio prvi poizkusni leti v Pla
nici na velikem plazu nasproti skakal
nicam. Doskok so izgladili in uredili 
izteik. ki mora biti dolg, ker je brzina 
zelo velika. Poizkusili bodo z dalja
vami do 60 m in na-to enostavno pre
stavljali! mostiček višje.

In še eno prednost -imajo takšne »le
talnice«, Smučar :se boji samo nego
tovosti. Ce Pa vidi strmino pred seboj. 
ga čuden občutek okoli želodca, ki ga 
ima ,trikrat, ko se zn, strmino skriva 
nekaj, kar ne vidi. zapusti.

Ali ste stn-li na vrhu planiške ska
kalnice? Nekateri ljudje .si zatisnejo 
oči ko pogledajo nlzdo-l. p«- tudi ska
kalci so ponavadi- obrnjeni z obrazom 
v hrib ker nič kaj radi ne gledajo 
»v nič« Podi hrbtom doskočišča ne vi
dijo namreč ničesar in šele daleč tam 
spodaj, zopet konec izteka Pri novih 
»letalnicah« p-a bo videl ves teren pod 
seboj S tem se bo iznebil tesnega ob
čutka. ki vsakega skakalca v večji ali 
manjši, meri ■/»vira. Poteg topa n a bo
do tudi gledalci videli skakalca ali 
bolje »letalca« od začetka pa vse do 
konca-, in ne šele na zaletu, in pa po
tem,, ko prileti kakor iz topa- ustreljen 
z mostička. Si—■

K0NKURS
za sprejem v zvezno 

pilotsko šolo
V 1951. leta bo .zvezal odbor Letalske zveze 

Jugoslavije sprejel večje število mladincev 
' mladipk v Zvezno pilotsko šolo v Rumi.

šolanje začne 1. marca 1951. leta, a traja
in pol do 4 mesece. Zvezni odbor Letalske 

zveze Jugoslavije zaradi tega razpisuje: 
k o n k n r z

sprejem mladincev in mladink v Zvezno 
pilotsko šolo.

Pogoji, katerim morajo odgovarjati kan
didati:

1. Da so državljani FLRJ.
2. Da niso mlajši od t7 let in starejši od 

24 let.
3. Da imajo dobre moralno-politične kva

litete.
4. Da imajo najmanj osnovno šolsko iz

obrazbo.
5. Da so zdravstveno sposobni za letalsko 

službo.
Vsak mladine in mladinka, kateri želi, da 

konkurira mora izpolniti vprašalno polo, 
kateri naj odgovori na sledeča vprašanja:

1. Priimek, očetovo ime in ime.
2. Dan, mesec in leto rojstva.
3. Kraj, okraj in LR rojstva.
4. Narodnost in državljanstvo.
5. Poklic staršev.
6. šolska izobrazba.
7. Sedanji poklic.
S. Odnos do vojaške obveznosti.
9. Udejstvovanje na delovnih akcijah.

10. Politična pripadnost (ali je kandidat 
ali član KPJ, LMS od kdaj).

11. Ali je kaznovan od državno oblasti.
12; Točen naslov sedanjega bivališča.

Svojeročni podpis.
Poleg vprašalne pole je obvezno poslati:
a) Karakteristiko partijske ali mladinske 

organizacije.
b) Po možnosti zdravniško izpričevalo.
c) Potrdilo n dokončanem poslednjem raz

redu šole (najboljše overovljen prepis).
Kandidati morajo poslati prijave najkas

neje do 15. februarja 1951. leta in to na 
sledeči naslov:

Letalska zveza Slovenije —- Ljubljana, 
Celovška testa 23.

Potne stroške za odhod v Zvezno pilotsko 
šolo, na zdravniški pregled in. nazaj nosi 
kandidat 25%, a Zvezni odbor Letalske zveze 
Jugoslavije 75%. .

Kandidat naj pri odhodu kupi celo vozno 
karto za III. razred potniških in brzih vla
kov, vendar bo dobil na osnovi poziva in pri
ložene vozne karte, stroške no vrnjen e v 
višini 75%, za odhod in povratek.

V šoli se bodo kandidati usposobili za. 
motorne pilote IV. razreda. Po završeni šoli 
bo večini od teh omogočen nadaljnji razvoj 
v civilnem in vojnem letalstvu.

Mednarodne športne nesti
Nemški atletski koledar 

mednarodnih, srečanj 1951
Nemška atletska zveza je končno obja

vila koledar svojih mednarodnih srečanj 
v letu 1951. Poleg srečanja s Švedsko v 
Stockholmu 2. in 3. avgusta bo Nemčija na
stopila še v Švici 23. in 26 avgusta proti 
švicarski reprezentanci ter 1. in 2. septembra 
v Stuttgartu proti Italiji.

Atletska zveza W a lesa je končno določi
la progo, na kateri bo prihodnje leto naj
več j a mednarodna prireditev pomladanske 
atletske sezone »Kros narodnosti«, ki bo 
na hipodromu Caerleun pri Newportu. Pro
ga bo imela 6 krogov v skupni dolžini 
14.900 m, in sicer: tri kroge po 2410 m bodo 
tekli na samem hipodromu, kjer ne bo no
benih zaprek ali ovir, ostale tri po 2550 m 
pa izven hipodroma, kjer bo vsakih 400 m 
skupno 6 zaprek in 12 ovir. Proga je za
raščena s travo ter v primeru dežja lahko 
postane zelo mehka, del proge v dolžini 
700 do 800 m pa teče ob mali reki.

Madžarska svetovni rekorder v metu kla
diva Imre Nemeth je tudi letos dosegel iz
redno enakomernost v svoji formi ter je v 
25 nastopih od 25. aprila do 29. novembra 
dosegel povprečni rezultat. 57.32 m. Enkrat 
je vrgel kladivo 59 m daleč, petkrat nad 
58 in 57 m, osemkrat nad 56 m, Ie enkrat, 
in sicer na zadnjem tekmovanju, pa manj 
kot 55 m. Edini poraz je doživel 30. julija 
v Moskvi proti sovjetskemu rekorderju 
Kanakiju.

Reprezentančni boksarski tekmi
V Carigradu je amaterska boksarska re

prezentanca Turčije premagala Grčijo 7:3 
srečanju, ki je imela samo pet kategorij.

V Oslu se je boksarsko srečanje med 
reprezentancama Norveške in Finske kon
čalo 8:8

Kolesarske dirke okoli Mehike
V kolesarski dirki okoli Meliike je zrna- 

gal Mehičan Ricardo Garcia s 50:32:21 pred 
Francozom Leonom Duau 52 32:36.

Mednarodno prvenstvo Walesa 
v namiznem tenisu

Na mednarodnem prvenstvu W alesa v na
miznem tenisu so bili v finalnih srečanjih 
doseženi naslednji rezultati — posamezniki: 
Leach : Siinons (oba A) 21:13, 21:15, 21:17, 
posameznice: R. Rowe : D. Rowe (obe A) 
21:17, 21:15, moški pari: Leach. Simems :
Barna, Havdon (vsi A) 21:12. 21:17, zenski 
pari: G. Roland (B), P. Franks (A): Bates, 
Števen to n (obe A) 21*15, 12:21, 21:1?..

Na prevenstvu Budimpešte v namiznem 
tenisu, na katerem; so bila ponovljena^ fi
nalna srečanja med Soosom, Si (Joni in Koc- 
zianotn, je vsak med njimi ponovno izgubil 
po eno’ igro: So o s je premagal Sidoja 3:2» 
Koczihn Sc os a 3:0. Si d o pa Kocziana 3:2. Na
slov prvaka je tako osvojil Koczian samo 
na podlagi boljše razlike v nizih pred Si- 
dojem in Soosom.

Naročite se na Planinski 
vestnik!

Vse ljubitelje gora opozarjamo na 
ilustrirano revijo »Planinski vestnik«, 
ki že 59 let spremlja delo naših vodni
kov in nam tudi v slikah prikazuje le
poto naših gora.

Revijo lahko naročite pri upravi, 
Ljubljana, Likozar jeva ulica, III. pro* 
vizorij. Naročnina znaša letno 159, pol
letno 80 din ier jo lahko nakažete po 
položnici na tekoči račun pri NB štev. 
602-30331-0.

Tudi v letošnji zimski sezoni bo

.Planiški teden”
ena največjih mednarodnih 
smučarskih prireditev v Evropi

Slovenski kolesarji so položili o 1»račun svojega dela

likali bodo sodelovali na 11 idtarodi lokih
V vrsti občnih zborov slovenskih 

športnih zvez je bil preteklo nedeljo 
tudi občni zbor Kolesarske zveze Slo
venije. Ze vso jesen se je šušljalo, da 
pri kolesarjih ni soglasja. Tudi med 
kolesarske klube in sekcije sirom Slo
venije so pronicali takšni glasovi, ven
dar več ni bilo »objavljenega«, zato 
je bil tudi občni zbor, ki naj bi raz
čistil nekakšno »bojevito razpoloženje« 
v zvezi, že nestrpno pričakovan.

No, občni zbor se je pričel in končal, 
ne da bi nepoučeno uho moglo zaznati 
kaka posebna,nesoglasja. Ali so pamet
nejši odnehali, ker so spoznali, da na
sprotni strani ne pridejo do kraja brez 
škode za napredek kolesarskega športa, 
ali pa bo držalo, kar je omenil eden 
izmed delegatov, da povsod, kjer se 
mnogo dela, pride do prepirov, vendar 
pa delo zaradi tega ne sme .obstati. 
Tega so se zavedali tudi številni de
legati (skupno je bilo prisotnih 34 de
legatov) klubov in sekcij, ki so odo
brili obširna poročila starega odbora, 
sprejeli plan za leto 1951 ter skoraj 
soglasno izvolili nov upravni odbor z 
ministrom Šušteršičem na čelu. .

Najobširnejše je bilo sekretarjevo 
poročilo Kvalitetni uspehi slovenskih 
vozačev,’ novi klubi in sekcije in vedno 
več pomembnih tekmovanj, so dokaz, 
da se je kolesarski šport v Sloveniji v 
preteklem letu močno utrdil. Nasprot
no pa je bilo doslej premalo storjene
ga za razvoj kolesarstva v strmo, če
prav ima pri nas šport lepo tradicijo, 
saj je letos 21. novembra poteklo ze 
63 let. odkar je bil ustanovljen, prvi 
slovenski kolesarski lclub »Ljubljana«.

KZS ima danes 18 klubov in sekcij- 
v katerih je včlanjenih 720 tekmoval
cev in tekmovalk. Poleg tega obstojata 
še oblastni odbor v Mariboru in mestin 
kolesarski odbor v Ljubljani Številčno 
najmočnejši sta še vedno sekciji Kri
ma in železničarja iz Ljubljane, med 
podeželskimi klubi pa vodita Freitmur- 
je iz Beltincev in Mura iz Ljutomera.

Tehnično poročilo ie podal znani ko
lesar tov. Stibernik. V njem je nanizal 
uspehe in /neuspehe slovenskih vozačev 
v preteklem letu. Posebej je omenjal 
Grajzerja, Polaka. Perneta. Podmilsca- 
ka Rozmana, Godniča Sosiča Mozetiča 
ter Vidaiija in Lulika. — Predložene 
rangliste tekmovalcev in tekmovalk 
članskega ter mladinskega razreda, m 
to dirkalne in turistične kategorije, so 
bile soglasno sprejete.

Največ dirk je ors"*- 
Polet (7), nato ljub- - 
in Prekmurje (jx> 5). Zveza sama je 
organizirala 10 tekmovanj, inea njimi 
4 mednarodne. Skupno ie bilo. prireje
nih v pretekli sezoni 61 tekmovanj m 
2 treninga vrhunskih vozačev. .

Z ozirom na mednarodne prireditve 
v peteklem letu ter zaradi varčevanja 
z nekaterimi vrstami rekvizitov, ki jih 
je morala zveza uvoziti ali pa zanje 
ni bilo na razpolago dovolj surovin 
(kolesarski dresi), je bilo gospodarsko 
poslovanje obsežnejše kot,prejšnja le
ta Da bi se prihranilo cimveč deviz, 
zveza v tujini ni nabavljala komplet
nih koles, temveč samo. sestavne dele. 
ki jih ie nato strokovnjaško sestavljal 
doma znani kolesar Valant. Iz enasih 
motivov je bila v okvirna zveze usta
novljena delavnica tubolerjev. ki so se 
morali doslej 100G uvažaj... Domači 
izdelek je bil ponovno izboljšan m so 
z njim vozači zadovoljni.

naOd desne proti levi: Grajzer L, Polak 2. in Podmiljščak
slovenskih kolesarjev

ranglestvici

Nadzorni odbor je ugotovil, da je bi
lo, finančno-materialno poslovanje zve
ze vodeno vzorno in varčno, tako v 
finančnem, kakor tudi v gospodarskem 
poslovanju, ter je predlagal za to raz- 
rešnico s pohvalo.

Glavna naloga Kolesarske zveze Slo
venije v letu..1951 bo delo na rzven- 
armadni vzgoji člajnstiva. KZS bo zato 
razvila najširšo delavnost -predvsem z 
organizacijo posebnih ^prireditev (oce
njevalne vožnje, množični izleti,. eks
kurzije, vojnoipatrolna tekmovanja in 
šola za pravilno vožnjo, popravila ko- 
les za mladino itd.) Izvenarmadna 
vzgoja bo v letu 1951 sestavni, del pro
grama kolesarskih organizacij. S pri; 
tegnitvijo širokih množic v kolesarski 
šport bo ustvarjena zdrava podloga za 
razvoj te panoge in za dvig obrambne 
moči ’ naše države. Orientacijo samo 
športnega udejstvovanja v nekaterih 
kolesarskih klubih in sekcijah J e. treba 
temeljito spremeniti ter preiti v široko 
akcijo za pridobivanje novih elanov, 
čeprav ti ne bi nastopali na kolesar
skih dirkah.

Koledar kolesarskih 
prireditev za leto 1051

Januar: Zimski trening v telovadnicah.
Klubska in oblastna tekmovanja na
Dvoboj^na valjih Slovenija : Vojvo

dina v Ljubljani.
Februar: Prvenstvo Slovenije na valjih 

v Ljubljani.
Marec: Pripravljalni trening vseh vo-

Pomiadanski kolesarski krosi klubov 
in sekcij.

April: 8. Pomladanski kolesarski kros
ŽŽ^Sporninska"dirka padlim borcem- 

kolesarjem v Podutik (množična 
prireditev v počastitev 10. obletni
ce OF).

vsem nas^seftllcsm!
jVtišt? naročnike, ki še nimajo v celoti poravnane naročnine 

za leto 1950, naprošamo, da to storijo brezpogojno še do konča 
leta, ker bomo le redne plačnike smatrali kot naročnike 
za leto 1951.

V letu 1951 bomo pošiljali naš tednik samo tistim naioc- 
nikom, ki bodo naročnino plačali vnaprej, in sicer vsaj za 3 
mesece. Tudi vse nove naročnike bomo sprejemali samo proti 
najmanj trimesečnemu predplačila. .

Celotna naročnina znaša 240 din, polletna 120 din, cetrt-
bitna 60 din.

Naročila sprejema: Uprava »Poleta«, Ljubljana Likozar- 
jeva ul. prov. 111, št. tek, rac. 602-90331-0, tel. 33-85.

Uprava »Poleta"

29, —30, Zvezdna dirka »1. maj«.
Maj: 1. Kriterij ska vožnja v Ljubljani.

1.—25. Množična udeležba kolesarjev 
pri spremstvu Titove štafete.

26. —27. Dvoboj Trst : Ljubljana, 
cestna dirka in kriterij ska v Ljub
ljani.

27. Kolesarski dan. kriterijske dirke 
po vsej Sloveniji.

1. —31. Prvenstva klubov to sekcij. 
Junij: Oblastna prvenstva posamezni

kov in moštev.
9.—10. Cestno prvenstvo Slovenije za 

posameznike in moštva v Ljub
ljani.

15.—30. Klubske dirke mesto-vas.
Julij: Množični izleti.

Medklubske dirke po vsej Sloveniji. 
Avgust: Patrolna tekmovanja klubov 

in sfiiKcj«
Tridnevna* mladinska etapna dirka. 

September: Dirkališčno prvenstvo Slo
venije v Ljubljani.

Gorska prvenstvo Slovenije.
29 Mednarodna garska dirka »Vršič«.
30. Mednarodna dirka moštev »Okrog 

Blejskega jezera«.
Oktober: Gorsko prvenstvo Slovenije. 

Ocenjevalne vožnje klubov in sekcij. 
Vojaško patrolno prvenstvo Sloveni

je v Ljubljani. , , , ,
Jesenski kolesarski krosi klubov m 

sekcij.
November: 4. Jesenski kolesarski kros 

zmagovalcev.

Ostala tekmovanja, 
ki se jih bodo udeležili 
slovenski tekmovalci

29. IV.—1. V. Sindikalna dirka »1. 
maj« v Beogradu.

2. V. Pomladanski kriterij v Beo
gradu.

11. V. Kriterij v Zagrebu.
12. —13 V. Mednarodna dirka Jugo

slavija : Avstrija na progi Zagreb- 
Dunaj.

14. V. Mednarodni kriterij na Dunaju. 
24. VI. Prvenstvo FLRJ za posamez

nike in moštva vseh razredov in 
kategorij vozačev v Beogradu.

8 VIII. Gran premio Sira v Italiji.
15. VII. Mednarodna dirka »Okrog 

Vrbskega jezera« v Avstriji.
21.—28. VII. Okrog Avstrije.
29 VII. Mednarodna dirka v Luksem

burgu.
25 VIII.—2 IX. Svetovno prvenstvo 

v Italiji.
7,—16. IX. Po Hrvatski in Sloveniji, 

mednarodna etapna dirka.
23. IX. Dirkališčno prvenstvo FLRJ 

v Beogradu.

Lestvica slovenskih 
kolesarjev za leto 1950

Clani-dirkači: 1. Grajzer Miro (Krim), 
2. Polak Srečko (Triglav), 3, Perne 
Vinko (Zel. Lj.), 4. Godnič Adolf 
(Zel. Nova Gorica), 5- Pomilščak 
Franc, 6. Rozmani Oskar (oba Polet),

7. Sosič Ernest, 8. Mozetič Andrej 
(oba Zel. Nova Gorica), 9. Zanoškar 
Zvone (Zel. Lj.), 10. Usar Zdeno 
(Krim).

Mladinci-dirkači; Lulik Julij (Zel, 
Nova Gorica), 2. Blažun Stane, 3. 
Kastelic Rado (tiba Zel. Lj.), 4. Po
ženel Srečo. 5. Belič Tine (oba 
Krim). 6. Nikolič Franc (Triglav), 
7 Vidmar Boris (Lj.). 8. Arenšek 
Franc (Kladivar), 9 Malešič Vinko 
(Žel. Lj.), 10. Godler Ivan (Kladi- 
var)

Turisti-člani: 1. Kalan Janko, 2. Po- 
tencin Zvone (oba Zel. Lj.), 3. Bab
nik Vinko (Krim), 4. Svatina Jože 
Prekmurje), 5. Prelesnik Jože (Že
lezničar Lj.), 6. Japelj Ignac (Krim), 
7. Starman Janez, 8. Perne Alojz (oba 
Zel, Lj..), 9. Stefanič Ivan (Sava), 
10. Kolar Anton (Polet)

Turisti-mladinci: 1. Zanoškar Silvo
(Zel. Lj.), 2. Božnik Janko (Kladi- 
var), 3. Horvat Jože (Polet), 4. Siard 
Jože (Triglav). 5. Snuderl Ivan (Pe
snica), 6. Sekirnik Ivan (Krim), 7. 
7. Draksler Drago (Rob:), 8. Guštin 
Janko (Krim), 9. Lesjak Samo (Zel. 
Lj.), 10. Petek Avgust (Prekmurje).

Članice — dirkalna: L Jamnik Mara, 
2 Gartner Ančka (oba Zel. Lj.), 3. 
Forte Slavi (Rudar).

Članice — turistična: 1. Likeb Slavka 
(Zel Lj.), 2. Škerget Štefka. 3. Pod- 
milščak Milka (obe Polet).

Mladinke — dirkalna: 1. Pahor Marta, 
2. Dakskobler Jožica. 3. Klembas Du
šica (vse Zel. Lj.).

Mladinke — turistična: 1. Flisar Ma
rija. 2 Pozderec Anastazija, 3. Viraig 
M ari. a (vse Prekmurje).

»Sistem prostih vaj«
OBRAVNAVA dr. VIKTOR MURNIK 
v posebni razpravi, katere uvod bo 
prinesel »Vodnik« v 8—9 številki ter 
jo bo nadaljeval v letniku 1951.

Na razpravo opozarjamo vsa dru
štva, vodnike, inštruktorje, trenerje, 
učitelje in profesorje, ker jim bo ne
pogrešljiv tolmač samega sistema in 
nazivoslovja prostih vaj. Zaradi ome
jene naklade revije v prihodnjem letu, 
vabimo vse nove interesente, da se 
nanjo takoj naroče, a stare poziva
mo, da poravnajo zaostalo naročnino, 
ker jim bomo sicer revijo ustavili. Na 
zalogi imamo še nekaj letošnjih šte
vilk »Vodnika«.

Naročila sprejema: Fizkulturna za
ložba Slovenije —- uprava »Vodnika«, 
Ljubljana — Likozarjeva ulica, tretji 
provizorij.

Vic dobi najmodernejši 
telovadni dom v Sloveniji

Kdor pride danes po Tržaški cesti 
na Vič, opazi na desno od obeh viških 
šol impozantno poslopje novega telo
vadnega doma, ki je lahko ponos vseh 
Vičanov. Pred 30 leti je bi otvorjen 
tedanji sokolski dom, ki je bil za ta
kratni Vič nekaj posebnega, saj je bila 
to največja dvorana v viškem okolišu. 
Z naraščanjem prebivalstva pa je po
stal ta telovadni dom premajhen to so 
vse takratne uprave društva mislile na 
povečanje doma. Tik pred okupacijo so 
pristopili k izdelavi načrtov za razšir
jenje doma, toda prišla je druga sve
tovna vojna, ki je vse preprečila. Sele 
z osvoboditvijo so pristopili k realiza
ciji te zamisli. Z delom se je pričelo 
v letu 1949. Kljub raznim težavam pri 
nabavi materiala in pomanjkanju de
lovne sile se dviga danes na Viču veli
časten telovadni dom, ki ga krase žulji 
naših marljivih fizkulturnikov, saj so 
opravili pri zidavi doma nad 23.000 
delovnih ur in s tem prihranili upravi 
težke tisočake.
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